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АКТУАЛНО ОПАСНОСТ

Проф. Стефан
Стоилов
за печалбите
на банките 8

Биостопани
заплашени
да връщат
европари 6

Говорителят на руския президент
Владимир Путин Дмитрий Песков и
говорителят на руското външно мини-
стерство Мария Захарова определиха
като неверни появилите се информа-
ции, че Русия ще подкрепи друг кан-

дидат за поста генерален секретар на
ООН, а не официално издигнатия
Ирина Бокова. Те коментираха съоб-
щенията, че германският канцлер
Ангела Меркел е убеждавала руския
президент да подкрепи Кристалина

Меркел убеждавала Путин да повлияе
за избора на Кристалина Георгиева

Пето и шесто място
за България на
Параолимпиадата

Илияна Йотова ще
е вицепрезидент
на Румен Радев

Георгиева за поста.
По-рано публикации в няколко

медии отново лансираха варианта
българският еврокомисар да замени
Бокова като кандидат на България.
Появиха се дори информации, че

българският кабинет ще разгледа този
въпрос на следващото си заседание.
Вътрешният министър Румяна Бъчва-
рова заяви, че засега няма подобно
проектопредложение.
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Кремъл не подкрепя смяна
на кандидата ни за ООН

В жк „Младост”
събират подписи
за референдум
срещу строежите
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САЩ почетоха със смирение 15-ата годишнина от атентатите на 11 септември,
травмата от които още не е избледняла в техните души и сърца.

Нюйоркски пожарникари показаха пострадалото при атаките американско знаме

ГРУБА СЕЛСКА ПРОЯВА
Това, което направиха с

Ирина Бокова премиерът
Бойко Борисов, онази
жена, която работи като ев-
рокомисар в Брюксел и се
води българка по докумен-
ти, и техните холуи (думата
неслучайно е на руски, да
му обяснят на Борисов как-
во означава), е невъзмож-
но да бъде описано с на-
личните цензурни думи в
българския език. Меко ка-
зано, това е груба селска
проява от най-долен тип,
извършена от злобни ду-

шици, страдащи от ком-
плекси за непълноценност,
усложнени от хронична
отмъстителност. И глупост.

Борисов, след всичките
му килифаревски извърта-
ния, най-накрая успя да
ядоса руснаците. Освен
това той, заради онази
жена от Брюксел, успя да
накисне пред Москва канц-
лера Ангела Меркел по на-
чин, непознат в последните
години за руско-германски-
те отношения. За да се стиг-
не изобщо дотам руската

страна да разкрие подроб-
ности от очевидно конфи-
денциалния разговор меж-
ду президента Владимир
Путин и федералния канц-
лер, би трябвало руснаци-
те да са бесни, че някой се
опитва да ги работи в по-
следния момент.
Въпросът защо Ангела
Меркел е решила да участ-
ва в мръснишките игри на
Борисов и онази жена от
Брюксел виси във възду-
ха със страшна сила.

Георги
ГЕОРГИЕВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка БГНЕСИЗБОР

Стр. 7
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ъобщенията в българ-
ските медии, че Русия
уж се е съгласила да
подкрепи друг канди-

 Г-жо Йотова, как коментира-
те информациите, че българското
правителство може да замени кан-
дидатурата на Ирина Бокова с
тази на Кристалина Георгиева?

- Редно е Кристалина Георгиева
официално да потвърди или да отре-
че информациите, в които е замесе-
но името й. Това е честната и спра-
ведлива реакция спрямо Ирина Бо-
кова и всички български граждани и
правителството, които застанаха зад
тази кандидатура. Българският ми-
нистър-председател носи огромна от-
говорност, защото трябва не само да
защити честта на България, но и шан-
совете на Източна Европа. Такъв
шанс не е имало и скоро няма да
има. Борисов трябва  да докаже, че
не слуша само “началниците”.

Що се отнася до страни като
Хърватия и Унгария, очевидно става
въпрос за много сериозен натиск за
подкрепа на евентуална кандидату-
ра на Георгиева.

 Очевиден е натискът от
Европа.

- Ако се потвърди достоверността
на тези информации, това за поре-
ден път ще покаже, че в Европа няма

Вековното приятелство между българския и руския народ
ще надживее всяка политическа зима, заяви кандидатът за
президент и върховен главнокомандващ, издигнат от БСП, ген.
Румен Радев, на 13-ия Национален събор на приятелите на
Русия “Копринка”. В събитието взеха участие народни предста-
вители от левицата, членове на ИБ на БСП и на НС на БСП.

Според ген. Радев отношенията между ЕС, в това число и
България, и Русия са в труден период. “Убеден съм, че волята
на България е да съдейства за преодоляването на този про-
блем. Крайно време е отношенията ни с Русия да стъпят на
една открита, ясна и патриотична основа, лишена от всякакви
идеологии”, категоричен бе генералът. По думите му, трябва да
възстановим диалога и доверието и да предотвратяваме вся-
какви ескалации на напрежението между НАТО и Русия. Спо-
ред него в никакъв случай не трябва да се обявява Русия за
враг в тази сложна световна обстановка.

“Никой не може да изкорени топлите братски чувства на
българите към Русия”, заяви лидерът на БСП Корнелия Нинова.
Тя потвърди искането да бъдат свалени санкциите срещу Рус-
ката федерация. “Стига с предателска външна политика, която
унизява достойнството на България”, призова още Нинова.

 Г-н Вигенин, от Русия вече
потвърдиха, че Германия се е опи-
тала да подмени българската но-
минация за ООН...

- Прецедент е една държава да
налага кандидатура на друга. За мен
е учудващо, че Меркел, представля-
ваща държава, която не е членка на
Съвета за сигурност, се опитва да се
меси в избора. България е суверенна
държава и сама е избрала своя кан-
дидат, трябва да го отстояваме. Знае-
ло ли е българското правителство, с
негова санкция ли е провеждан този
разговор? Ако е направено без зна-
нието му - трябва да има реакция и да
се търси извинение. България има
кандидатура и опитите други страни
да й налагат имена са абсурдни!

 Възможно ли е и тази атака
да е под българска трактовка?

- Макар кандидатурата на Ирина
Бокова да бе издигната официално,
през цялото време един кръг я сабо-
тира. Той подкопава номинацията й
и налага разбирането, че трябва да
има друга кандидатура. Със сигур-
ност това е със съгласието на Крис-
талина Георгиева. Ако не беше така,
тя трябваше да заяви твърдо, че не е
кандидат за генерален секретар и

РУМЕН РАДЕВ:
ОТНОШЕНИЯТА НИ С РУСИЯ
ТРЯБВА ДА СА
НА ОСНОВА БЕЗ ИДЕОЛОГИИ

Ген. Радев се срещна с множество граждани и обсъди с тях проблемите им

Кремъл не подкрепя смяна
на кандидата ни за ООН
СССССС
Меркел убеждавала Путин да повлияе за избора на Кристалина Георгиева

дат от България за поста гене-
рален секретар на ООН, а не
официално издигнатата Ирина
Бокова, не отговарят на исти-
ната. Това заяви пред ТАСС
говорителят на руския прези-
дент Дмитрий Песков. По-
рано говорителят на руското
външно министерство Мария
Захарова определи като не-
приемливи опитите да се по-
влияе на страните при издига-
нето на техен кандидат за

поста. Така тя отговори на
въпрос на ТАСС относно съоб-
щенията, че германският канц-
лер Ангела Меркел убеждава-
ла руския президент Влади-
мир Путин да подкрепи Крис-
талина Георгиева за кандидат.

“На госпожа Меркел беше
казано ясно и категорично, че
издигането на кандидат за по-
ста генерален секретар на
ООН от дадена държава е из-
ключително и само суверенно
решение на тази страна, а вся-
какви опити пряко или косве-
но да се повлияе на подобно
решение са неприемливи”,

каза говорителят, която опре-
дели замесването на Русия в
подобни информации като
опит да бъде въвлечена в зад-
кулисни игри.

През уикенда публикации
в няколко медии лансираха от-
ново варианта българският ев-
рокомисар Кристалина Геор-
гиева да замени Ирина Боко-
ва като кандидат на България.
В събота министърът на
вътрешните работи Румяна
Бъчварова заяви, че до този
момент няма проектопредло-
жение на заседанието на ка-
бинета във вторник кандида-

турата на Ирина Бокова за ге-
нерален секретар на ООН да
бъде оттеглена и вместо нея
да бъде предложена тази на
Кристалина Георгиева. Реше-
нието за това било на преми-
ера и, ако се тръгне към него,
трябвало да се проведат мно-
го консултации с други държа-
ви.

“Това би била огромна
грешка. Първо, процедурите
вече започнаха преди месеци
и ще е много трудно да пред-
ложиш нов човек в края на
състезанието. България има
много силен и уважаван кан-

ИЛИЯНА ЙОТОВА:

Борисов да докаже,
че не слуша само
„началниците”

солидарност, че не са от значение
нито европейските институции, нито
ЕС като цяло, след като лидер на
една държава може да диктува на
всички останали. Ако все пак Георги-
ева или друга кандидатура реши да
се изправи срещу Бокова на финал-
ната права, това няма да е просто
удар в гърба, а ще е недостойно и
ще излезе извън рамките на нормал-
ните политически, дори човешки от-
ношения. Ще е ярко доказателство,
че се действа в интерес на някоя от
останалите кандидатури на Стара
Европа. Днес, когато част от източ-
ните държави отново са заплашени
от това да бъдат периферия на ЕС,
това е изключително опасен ход.
Този, който би поел такава “отговор-
ност”, ако е Кристалина Георгиева,
тя трябва на секундата да престане
да бъде български еврокомисар. Да
не пропиляваме златния шанс, който
ни се отдава, защото Бокова се полз-
ва с огромен авторитет в Европа. Би
било жалко за пореден път да се
покажем като държава, която не
може да отстоява националните си
интереси и тези на Източна Европа.

 А у нас определена група хора
не спира с доносите срещу Бокова.

- Това не са епизодични дейст-
вия, изключително недостойна кам-
пания е. Разчитам на здравия разум
на българското правителство.

КРИСТИАН ВИГЕНИН:

Подозирам, че
зад атаките
стои президентът

Интервю на Кристиела СИМЕОНОВА Интервю на Павлета ДАВИДОВА

че подкрепя българската кандидату-
ра. Това би било адекватното, наци-
онално отговорно поведение на все-
ки един българин. Знаем добре кой
поддържа особено близък контакт с
Германия. Не е тайна, че в момента
в България се забелязват две външни
политики - на премиера и на прези-
дента. Имам своите подозрения, че
зад тези опити стои българският пре-
зидент. Имаме достатъчно основания
да считаме, че той не подкрепи кан-
дидатурата на Бокова по начина, по
който можеше.  Всичко това показва
несъстоятелността на хората, които
ръководят страната в момента. Не
знам дали си дават сметка колко
жалка изглежда България с начина,
по който се отнася към сериозен
въпрос като избора на генерален
секретар на ООН.

 Подобни атаки не унищожа-
ват ли шансовете на евентуален
нов кандидат?

- Подмяната показва неразбира-
не как се отстояват кандидатури на
международното поле. И Кристали-
на Георгиева, и правителството пуб-
лично да заявят, че такива намере-
ния няма, за да не дават повод за
международни спекулации. Остава
да видим дали ще надделее разумът
или България, и по-конкретно Боко-
ва, ще станат жертва на глупостта на
сегашните управляващи.

дидат като госпожа Бокова.
Дори ми е трудно да си пред-
ставя, че България би напра-
вила подобна политическа
грешка. Бихте загубили всич-
ките си шансове”, коментира
бившият полски президент
Александър Квашневски.

В петък се проведе че-
твъртото гласуване в Съвета
за сигурност на ООН. Бокова
зае пета позиция, но остава
първа сред жените. Първи, как-
то и при трите предходни гла-
сувания, се нареди бившият
португалски премиер и върхо-
вен комисар за бежанците Ан-
тонио Гутериш. Пето гласува-
не предстои на 26 септември.
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ЦВЕТА КАРАЯНЧЕВА ПО ВРЕМЕ НА ФЕСТИВАЛА НА ЧУШКАТА В КИРКОВО СЪВСЕМ
ПО ГЕРБАДЖИЙСКИ ПРЕХВЪРЛЯ ОТ БОЛНАТА НА ЗДРАВАТА ГЛАВА

П

ъс сто и два гласа “за” и един
“въздържал се” Национални-
ят съвет на БСП избра евро-
депутатът Илияна Йотова да
допълни кандидатпрезидент-

ската двойка, която социалистите под-
крепят за предстоящите избори. Йотова
ще застане до генерал Румен Радев за
вота на 6 ноември. На провелия се в
събота пленум лидерът на БСП Корне-
лия Нинова обяви, че на финалната фаза
за вицепрезидент са останали трима
кандидати - депутатите Дора Янкова и
Таско Ерменков и Йотова. Председател-
ката на социалистите подчерта, че
Изпълнителното бюро единодушно
предлага евродепутатката.

“Уважаеми членове на НС на БСП,
аз ще бъда лаконичен, но моят личен
избор за кандидат за вицепрезидент от
БСП е г-жа Илияна Йотова. Тя е опитен
политик, доказал се боец и нещо много
важно - ще бъде европейското лице на
нашата кампания. Разбира се, по ни-
какъв начин не омаловажавам решение
на НС, не искам да влияя, но това е моят
личен избор”, включи се в дискусията и
ген. Радев. Единодушното предложение
на ИБ на БСП за Йотова, както и под-
крепата на самия кандидат за прези-
дент доведоха до отказа на Янкова и

Илияна Йотова ще е
вице на Румен Радев
102 членове на НС на БСП подкрепиха избора й в кандидатпрезидентската двойка

присъединил към политическото реше-
ние. Трябва ни настроение, емоция, сила
и единство. Приветствам вицепрезидент-
ската двойка на ген. Радев и Илияна.
Ще дам всичко от себе си за кампани-
ята. БСП трябва силно да се заяви в тази
кампания. Пожелавам успех и няма да
участвам в състезанието - партиен чо-
век съм”, обясни отвода си депутатката.

Ерменков емоционално благодари
на другарите и неправителствените ор-
ганизации, които застанаха зад негова-
та номинация като вицепрезидент. Той
обаче уточни, че след изявлението на
Радев няма намерение да се конфрон-
тира с бъдещия президент и също се
отказа от участие в таен вот. “Една двой-
ка изтребители отива на бойна задача,
водещият трябва да има пълно доверие
към този, когото води. Видимо аз не съм
този човек и нямам никакво намерение
да подвеждам водещия. Той е направил
своя избор и аз ви призовавам да го
подкрепите”, призова Ерменков.

След като Йотова остана единствена
кандидатура, Нинова предложи явен вот
за номинацията й. Дилемата с кандида-
та за вицепрезидент на БСП приключи
бързо, за по-малко от половин час.

Страницата подготви
Павлета ДАВИДОВА

Новата кандидатпрезидентска двойка

С

Лидерът на БСП Корнелия
Нинова отново упрекна  ГЕРБ
за несериозното отношение
към кандидат-президентската
кампания. “Уважаеми опоненти
от ГЕРБ, искате състезание, но
нямате състезател. Ние предла-
гаме на хората силна двойка,
която да върне достойнството на
нацията, държавността, уваже-
нието към конституцията, да га-

Ерменков от надпреварата.
Дора Янкова уточни, че е останала

до финалната фаза заради желанието в
партията за политически, партийни и
разпознаваеми лица. “С радост разбрах,
че ИБ се е обединило около кандидату-
рата на уважаваната от мен Илияна

Йотова. Решението на бюрото заслужа-
ва уважение, защото може би това е
първият сигнал от последните два месе-
ца на консолидация и единство. Аз ще
съм последният партиен човек, който ще
прави контрапункт на решение на ИБ.
Уважавам и факта, че ген. Радев се е

Нинова към ГЕРБ: Искате състезание, но нямате състезател
рантира сигурността на държа-
вата и хората и да бъде алтер-
натива на статуквото “ГЕРБ”.
България иска промяна, и БСП
ЛЯВА БЪЛГАРЯ я предлага -
двойката Румен Радев и Илия-
на Йотова”, заяви Нинова.

Лидерът на БСП бе катего-
рична, че ГЕРБ и “техният пре-
зидент” Плевнелиев са унизи-
ли достойнството на народа си

с послушна към началници
външна политика. “Ние иска-
ме суверенна държава и за-
щита на националния интерес.
А за нас той е: България член
на ЕС, но с позиции, с харак-
тер да казва не на решения,
които са против българските
интереси; падане на санкции-
те срещу Русия и защита на
националните граници”, уточ-

ни лидерът на БСП.
“Чухме, че всяка партия

трябва да носи политическата
отговорност за номинациите си.
Май за пръв път съм съгласна
с г-н Борисов. Г-н Премиер, коя
политическа партия носи поли-
тическа отговорност за прези-
дента Плевнелиев? Кога ще
дадете своята оценка за ман-
дата на ГЕРБ в президентска-

та институция, за хибридните
войни, за липсата на вето върху
закони, които Конституционни-
ят съд обяви за противоконсти-
туционни, за тежкия лобизъм в
полза на олигарси, за флоти-
лията в Черно море? Ако ман-
датът ви е успешен, излезте и
го кажете, но рискувате много.
Ако е провал, поемете отговор-
ността”, призова Нинова.

На националното съве-
щание в събота Илияна
Йотова обеща на съпар-
тийците си да не се сраму-
ват от президентската
двойка, след като с ген.
Радев спечелят изборите.
Евродепутатката съжали,
че през последните годи-
ни един “назначен”, а не
избран президент е обез-
смислил институцията. Тя
добави, че е била свиде-
тел на поведението на
Плевнелиев и извън стра-
ната и откровено се е сра-
мувала от него. Според
нея България не само е
била унижавана, но и мно-
го ползи са били изпусна-
ти. Кандидатът за вицепре-
зидент от БСП се възмути,
че настоящият държавен
глава се огъва пред голе-
мите държави, докато мно-
го по-малки държави от-
стояват своите решения
твърдо. Йотова бе катего-
рична, че президентът на
България никога повече
не трябва да позволява
страната ни да бъде уни-
жавана, нито да допуска
да имаме началници.

Социалистката се

Поемам ролята да бъда вашият боец в предстояща-
та трудна борба. С тези думи ген. Румен се обърна към
събралите се в зала 6 на НДК членове на НС на БСП,
общински и областни председатели на левицата. Той
изтъкна организационните си умения, доброто образо-
вание и военната си дисциплина. “Работил съм винаги
България да има силна авиация, да има въздушен су-
веренитет. Крачката от загуба на въздушен суверени-
тет до загуба на национален суверенитет е нищожна”,
категоричен бе той и изтъкна, че в цялостната си дей-
ност винаги е казвал “не” и е издигал глас, когато на
карта са били поставени бойните способности на българ-
ската авиация, здравето и живота на нашите летци.

Генералът смята, че лесният начин за правене на
външна политика води до сериозни проблеми във
вътрешнополитическия живот. “Когато загубим до-

Инициативният комитет, който
ще застане зад регистрацията на
Радев и Йотова като кандидатпре-
зидентска двойка, най-вероятно ще
бъде представен на 19 септември.
Корнелия Нинова обяви, че над 130
интелектуалци са заявили желание
да се включат. Всяка областна ор-
ганизация на БСП също ще опре-
дели по един свой представител.

Депутатът Атанас Мерджанов
поиска подробности около регист-
рацията на инициативния комитет.
Кирил Добрев от ИБ на БСП уточ-
ни, че комитетите, които се правят
в страната, са по-скоро комитети за
подкрепа. Такива структури трябва
да бъдат направени във всяка об-

Като спечелим, няма
да се срамувате

обърна и към кандидата
за президент. “Няма как да
не почувствате, г-н Радев,
как трепти във въздуха на
тази зала огромно дове-
рие към вас. В тази зала
вие трябва да почувствате
и да знаете цената на все-
ки глас, застанал зад вас.
Пред себе си имате най-
старата партия в България
и може би в цяла Европа!
Тук имате достойни хора,
които през последните
години са гонени, мачка-
ни, обиждани, само защо-
то са верни на БСП. И най-
малкото движение от
ваша страна срещу тази
партия няма да ви бъде
простено”, добави тя.

Йотова обеща кампа-
нията им с Радев да до-
стигне и до най-малкото
село. “25 г. БСП беше ви-
новна за всичко, което ста-
ва в страната. Няма как да
приемем това, още пове-
че когато сегашното пра-
вителство бавно и
славно превръща държа-
вата в периферия на ЕС.
Ние сме партия, която
хвърля мостове, а не раз-
деля”, обеща тя.

Генералът ще е боецът на социалистите
стойнство, когато загубим лице и гръбнак - моралните
последствия са неизмерими. Това не са просто избо-
ри, това са избори, които ще доведат до пробив в
статуквото и съществена промяна в обществено-поли-
тическия живот, която вече може да се отрази на всич-
ки сектори. Затова е големият залог и затова се бяга
от дебата за ролята и мястото на президентската ин-
ституция”, заяви Радев. Той бе категоричен, че с Йо-
това няма да допусне обезличаване на президентска-
та институция.

“Моята кандидатурата е ясен знак, че в България
има една партия, която се развива и която поема и
може да носи отговорност. Това е сигнал към всички
български граждани, които искат промяна в статукво-
то, както и да се пробие политическият модел, трябва
най-сетне да се обединят”, заяви Радев.

Представят инициативния комитет на 19 септември
щина до 7 октомври, заръча той.
Добрев посъветва другарите си да
“разгърнат ветрилото” и да търсят
подкрепа не само в партийните
структури. Нашата сила идва от
сърцето, а не от жаждата за власт,
категоричен бе Добрев.

В залата поискаха по-добра ко-
ординация около организирането
на посещенията на кандидатпрези-
дентската двойка. Идеята за цент-
рална програма, с която да се съо-
бразяват местните организации, бе
отхвърлена от Добрев, който обе-
ща националният щаб да направи
максималното и да се съобразява с
общините.

Изключително емоционален в

изказването си на националното
съвещание бе представителят на
община Медковец, която седми
мандат се управлява от БСП. Няма
да загубим изборите, генерале, ще
победим. В Медковец не сме губи-
ли избори и сега няма да го напра-
вим. Пожелавам успех на другаря
генерал”, заяви той под бурните
аплодисменти в залата. Общински-
ят председател на БСП в Шумен
Веселин Пенчев поиска активност
и обиколки от врата на врата, а
депутатът Атанас Зафиров - актив-
на медийна кампания.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Пълното изказване на
Илияна Йотова на стр. 17
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Столичани защитиха
Борисовата градина
на протест

СССССС
офиянци се събраха на протест про-
тив изсичане на 30% от гората на
Борисовата градина вчера. Гергана
Пирозова, основател на групата “Да

обясни Гергана Пирозова.
Предлогът за изсичането бил, че гората

е болна, особено лесопаркът, който е гор-
ната част на Борисовата градина. Пирозова
припомни, че на срещата се е съобщило,
че в София не може да се поддържа лесо-
парк, защото е опасен, има много болни и
опасни дървета. “Това е факт, защото за
гората не са се грижили от 30 години и
действително е започнала да става опасна.
Но това значи ли една трета от нея да бъде
изсечена и да не се казва какво ще се
прави от тук насетне с тази гора”, запита
Гергана Пирозова.

Тя бе категорична, че гората не е на
Йорданка Фандъкова, на ГЕРБ, “на следва-
щата която и да е партия, а на гражданите”.
Пирозова призова за граждански натиск.

спасим Борисовата градина” в социалната
мрежа, заяви, че през последната година
има една безпросветна сеч в горите, за
която няма отчетност. Тя разказа, че фейс-
бук групата е била инициирана след среща
на 7 септември в община “Изгрев”, която
била рутинна и трябвало да бъде предста-
вен публично инвентаризационен план,
който е извършен от Лесотехническия уни-
верситет с възложител Столичната общи-
на.

“В рамките на два часа по време на сре-
щата над 100 души искахме документа
между общината и изпълнителя, предмета
на договора, срокове за изпълнението.
Оказа се, че те си мрънкат нещо под носа
за кубици, борове, дъбове. На тази среща
се каза открито, че предстои изсичането
на 30% от гората на Борисовата градина,
което всъщност е една трета от парка”,

Снимка ОФ НЮЗ

Около 100 души се събраха на първия
протест в защита

на Борисовата градина

Търсят 15 000 подписа за
референдум срещу строежи
В жк „Младост” отново излизат на протест днес

О
Около 15 000 подписа са

нужни, за да бъде свикан ре-
ферендум за спиране на стро-
ителството в градинки и зеле-
ни площи в столичния квартал
“Младост”. Това заявиха вчера
от Инициативния комитет “За
зелен “Младост”.

Напрежението в квартала
възниква през август заради
опит за застрояване на прост-
ранството между блоковете
19, 20 и 21 в “Младост 1”. То-
гава се стигна до оставката на
избраната кметица на района
от ГЕРБ Цвета Авджиева за-
ради издадените разрешения
за строеж. Още тогава граж-
дани на “Младост” поискаха
мораториум върху застроява-
нето на зелените площи в
квартала.

Само жители с адресна ре-
гистрация в “Младост” могат да
се подпишат за свикването на
референдума, уточниха от
инициативния комитет. По за-
кон срокът за събирането на
подписите е три месеца.

Предложението за рефе-
рендум съдържа два въпроса.
Първият е: “Подкрепяте ли да
се приемат изменения в Об-
щия устройствен план и По-
дробните устройствени плано-
ве на “Младост” 1, “Младост”
1А, “Младост” 2, “Младост” 3,
“Младост” 4, които да не поз-
воляват ново застрояване на
съществуващите зелени пло-

рокуратурата започна проверка на сдел-
ката за бившите Царски конюшни, зара-
ди която в петък оставка подаде област-
ният управител на София Веселин Пенев.
От държавното обвинение обещават про-
верката да бъде извършена в максимал-
но кратки срокове. Оттам съобщиха, че са
получили от главния прокурор сигнала
на депутата от БСП Жельо Бойчев и на
лидера на столичните социалисти Кало-
ян Паргов за сделката с т.нар. Царски
конюшни в центъра на София. Става дума
за договори за прекратяване на съсобст-
веност между държавата и търговското
дружество “Евротранс билд” ЕООД, склю-

Предвиде-
ните за
застрояване
площи са
оцветени
в червено

ство в район “Младост” до про-
мяна на Общия устройствен
план и Подробните устройст-
вени планове на “Младост” 1,
“Младост” 1А, “Младост” 2,
“Младост” 3 и “Младост 4”?

Целта на референдума е да
се спре застрояването в “Мла-
дост”, заяви председателят на
Инициативния комитет “За зе-
лен “Младост” Десислава Иван-
чева. Тя добави, че граждани-
те нямат нищо против строе-
жите, които вече са започнати
и ще завършат. “Обединихме
целия “Младост”. 24 часа се
строи”, заяви Иванчева. Тя се
оплака, че хората намират
царевици и метли по колите си,
но се опитват да не го приемат
като заплаха или подигравка,
а гледат шеговито.

Иванчева добави, че ако
успеят да направят референ-
дум в “Младост”, значи че
гражданите са силни и това
може да се случи и в другите
квартали на София. “Този ре-
ферендум е човешки, ние про-
сто искаме зеленина”, заяви тя.

Георги Михайлов, предста-
вител на протестите в “Младост
4” против застрояване на дет-
ските градини, съобщи, че
днес се очаква най-големият
протест досега, който ще се
проведе от 19 часа пред об-
щината в Младост. “Не сме
вързани политически с нико-
го”, допълни той.

щи, междублокови пространст-
ва, терени с разположени
съоръжения за игра на деца,

паркинги и погранични на
парковете територии?” Втори-
ят въпрос е: “Подкрепяте ли да

се обяви мораториум върху
издаването на разрешения за
строеж и започващо строител-

СГП започна проверка за Царските конюшни
чени по реда на Закона за държавната собственост
и Закона за собствеността. В СГП е получен и доклад
на Главния инспекторат на МС за резултати от про-
верка в областната администрация на София, които
съдържат твърдения за неправомерни действия по
извършената разпоредителна сделка с имот държав-
на собственост.

Наблюдаващите прокурори от СГП са изискали от
областната администрация цялата документация за
сделката и вътрешните правила, регламентиращи
задълженията на длъжностните лица при сключване-
то на подобни сделки.

В първия си публичен коментар след скандала
партиите от Реформаторския блок заявиха, че няма
да приемат назначаването на нов областен управи-

тел на София, докато не станат ясни резултатите от
прокурорската проверка, и ако тя потвърди невин-
ността на Веселин Пенев, ще настояват той да бъде
възстановен на поста.

Вицепремиерът Томислав Дончев заяви вчера, че
целта на държавата отсега нататък е да направи сдел-
ката за Царските конюшни нищожна. Според него
има два начина да се постигне това - ведомствата,
които са собственик на сградите върху земята, да
поискат от съда да обяви сделката за нищожна или
прокуратурата да намери криминален елемент в сдел-
ката.

По думите на Дончев на пръв поглед сделката е
законна, но погледнато от гледна точка на морала,
“деликатно казано, е подозрителна”.

ППППП
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Над 700 социалисти и

симпатизанти на левицата се
включиха в шествието за 9
септември във Видин. Коло-
ната беше предвождана от
народния представител от
БСП Михаил Миков и област-
ния председател на БСП
Димитър Велков. Под звуци-
те на маршове, изпълнени
от Градския духов оркестър,
шествието измина пътя от
партийната централа до Па-
метника на свободата, къде-
то бяха положени цветя
пред скулптурните монумен-
ти. В словото си Миков при-
помни, че тази година се
навършват и 70 години от
обявяването на България за
Народна република.

Извънкласните занимания
ще са с европари
На 61 паралелки в страната е разрешено
да приемат над 24 първолаци Т

ТРИ ВИПУСКА ЗАВЪРШВАТ
ЕДНОВРЕМЕННО
ОСНОВНО ОБРАЗОВАНИЕ

ъй като новият училищен закон сведе основното
образование до VII клас вместо до VIII, както бе
досега, училищата ще имат проблем с три различ-
ни випуска, завършващи основно образование.

Най-ощетени са децата, които сега постъпват в VII клас,
понеже няма как да се вмести отпадналият за тях учебен
материал за цяла една година. Външното оценяване за
тях ще е върху материала след V клас и ще се пресмята
в точки. Учениците, които ще са в VIII клас в непрофили-
раните паралелки, също завършват основното си образо-
вание - по стария закон. Трета група са учениците,
постъпващи сега в IХ клас на езиковите гимназии, които
по стария учебен план ще получат свидетелството си за
основно образование също през 2017 г.Н

Новият Закон за предучи-
лищното и училищното обра-
зование, наложен от ГЕРБ,
намали задължителните ча-
сове по различните предме-
ти, особено в гимназиалния
курс, за сметка на избирае-
мите предмети в конкретния
учебен план на всяко учили-
ще. Повечето училища оба-
че поради липса на пари и
учители не могат да предла-
гат много избираеми пред-
мети, камо ли извънкласни
занимания. Вариант за изве-
стно компенсиране на недо-
стига с европейски пари
дава проектът “Твоят час”,
който е част от оперативна-
та програма на МОН за на-
ука и образование.

Проектът предвижда да се
дават 56 млн. лв. европари
всяка година за извънкласни
занимания в училищата, ко-

Учебникът по Родинознание на Костадин Костадинов
вече може да се отпечата от всеки, който го изтегли в готов
за печатница вид от блога му, съобщи самият Костадинов,
който е директор на Регионалния исторически музей в
Добрич.

Той обясни, че след като тиражът на учебника по Роди-
нознание бил разграбен за по-малко от 4 дни, започнал да
получава предложения и питания от всички страни за изда-
ване на втори тираж, за парична помощ и за пускането му
в продажба в търговската мрежа.

“Категоричен съм, че учебникът е безплатен и винаги ще
бъде такъв. За паричната помощ благодарих на стотиците
българи, които ми я предложиха, но я отказах, защото не
искам да давам възможност на нечистоплътни противници
на това начинание да клеветят каузата, за която е създаден
учебникът. Що се отнася до втория тираж, там е най-лесно
- до няколко седмици ще успея да събера средствата за
него”, посочи Костадинов. Той е пуснал за теглене в блога
си файл, по който беше отпечатан учебникът.

Велиана ХРИСТОВА ито няма да кандидатстват, а
само трябва да се регистри-
рат в електронната платфор-
ма tvoiatchas.mon.bg и да за-
явят какви занимания искат
да осигурят за учениците си,
какво предлагат и какво
търсят. Срокът е до средата
на октомври. Според главния
секретар на МОН Красимир
Вълчев де факто всички учи-
лища трябва да участват в
проекта, от него около 46
млн. лв. всяка година ще
бъдат предназначени за
възнаграждения на учители-
те, които обучават допълни-
телно. Ръководители на
извънкласни групи ще полу-
чават по 12 лв. на час. Учи-
лищата трябва да планират
до 85 часа за дейности по
интереси и до 75 часа за
преодоляване на образова-
телни дефицити. Всяко дете
ще може да се включи в по-
вече от една дейност по ин-

тереси. Общо за периода до
2020 г. за проекта са пред-
видени 140 млн. лв. До 8 сеп-
тември се бяха регистрира-
ли около 200 училища.

“Твоят час” е насочен към
два вида допълнителни за-
нимания - по интереси на
учениците и за изоставащи в
обучението деца, обясни ек-
спертът на МОН Наталия Ми-
халевска. В електронната
платформа могат да се впи-
шат и външни организации
например Съюзът на матема-
тиците, асоциацията на гео-
графите, читалища, културни
институции и пр., като пред-
ложат извънкласни дейнос-
ти, включително електронни.
Така в платформата ще се
засекат предложения и по-
требности, а накрая МОН ще
утвърди извънкласните зани-
мания за всяко училище.
Трябва да се създадат и учи-
лищни съвети за “Твоят час”

с участието на родителите,
които да контролират дали
извънкласното обучение
съответства на желанията
на учениците, обясни Миха-
левска.

Една от основните цели
на проекта е да се намали до
11% делът на отпадащите
ученици, защото само това
интересува ЕС като показа-
тел за напредъка в образо-
ванието, каза Красимир
Вълчев. Според НСИ обаче в
последните 2 години про-
центът на отпадащите учени-

ци у нас расте.
На 61 паралелки за I клас

в страната е разрешено да
имат повече от 22 деца,
съобщи Красимир Вълчев. От
тях 4 са в София, 32 в Бургас
и 7 във Варна. По норматив
директорите може да при-
емат до 24 първолаци в един
клас, а над това число раз-
решението е на министъра.
Ще удовлетворя всяко обос-
новано искане за разшире-
ни паралелки, за да не оста-
нат неприети деца, обяви
министър Меглена Кунева.

УЧЕБНИКЪТ ПО РОДИНОЗНАНИЕ
ВЕЧЕ МОЖЕ ДА СЕ
ОТПЕЧАТА ОТ ВСЕКИ

Преживяемостта на
деца с ракови заболява-
ния на кръвната тъкан се
повишила 2 до 3 пъти,
въпреки че в тази сфера
има много тежки пробле-
ми за решаване, съобщи
проф. д-р Георги Михай-
лов, директор на Нацио-
налната специализирана
болница за активно лече-
ние по хематология
(НСБАЛХ). Диагностици-
раните случаи на онколо-
гични заболявания в све-
товен мащаб ще достиг-
нат 24 млн. през 2035 г.,

ВИДИН ОТБЕЛЯЗА 9 СЕПТЕМВРИ
С ГОЛЯМО ШЕСТВИЕ

ТРОЙНО ПО-ДЪЛГО ЖИВЕЯТ ДЕЦА
С ОНКОХЕМАТОЛОГИЧНИ БОЛЕСТИ

Аида ОВАНЕС което е с почти 10 млн.
повече от регистрирани-
те 15,2 млн. случая през
2015 г. Ръстът при забо-
леваемостта се дължи и
на подобрената диагнос-
тика, която открива тумо-
рите във все по-ранен ста-
дий, и на т.нар. вторична
заболеваемост, каза
проф. Михайлов. Той обяс-
ни, че химиотерапията
понякога има неприятни
последствия и овладян рак
на гърдата например
може да се завърне след
години като лимфом.

За навременното от-
криване на рака и преци-

зирането на диагнозата
са необходими нови под-
ходи и нови технологии,
сред които са интегрира-
ните диагностични лабо-
ратории, обясни проф. д-
р Маргарита Генова от
НСБАЛХ. Старите уни-
верситетски болници и
Националната хематоло-
гична разполагат с таки-
ва, но трябва да бъде
намерено решение за
обединяването им във
функционален аспект,
както и да бъдат доеки-
пирани с най-новите и
модерни технологии, но
за това е необходимо да

бъдат преодолени реди-
ца административни, нор-
мативни и финансови
пречки. Сега прецизната
диагностика на левкемии-
те се извършва в центро-
вете в Плевен, Варна,
Пловдив и София (в
НСБАЛХ и в Александров-
ска болница). За да бъдат
извършени скъпите и
съвременни изследвания,
необходимо е пациентът
да бъде приет в болница
и тестовете да се напра-
вят по клинични пътеки.
От т.г. за заболяванията
на кръвта има и две ам-
булаторни процедури.

От началото на 2017 г. социалното подпомагане
ще се предоставя по настоящ адрес. Промяната е
съобразена с препоръки на Еврокомисията, омбуд-
смана и съдебната практика. МТСП предлага право на
помощи да имат и деца от 16 до 18 г., ако не учат и
са регистрирани в бюрата по труда месец след като са
навършили 16 г. Предлага се в този случай да не се
смятат за доход възнагражденията на учениците, вклю-
чени в дуална форма на обучение. Това ще е стимул
в училище да се завърнат деца, напуснали образова-
телната система.

ОТ ДОГОДИНА СОЦИАЛНОТО
ПОДПОМАГАНЕ ЩЕ СТАВА
ПО НАСТОЯЩ АДРЕС

Обществено полезен труд няма да полагат деца,
включени в курсове за обучение, квалификация и
преквалификация по програми на бюрата по труда. За
времето на обучение този подход ще се прилага и към
хората с увреждания в периода на преосвидетелства-
не до издаването на ново експертно решение от ТЕЛК.

Доставчиците на услуги, на които държавата пла-
ща, ще подават задължително информация към инте-
грираната информационна система. Въвежда се мини-
мален и максимален срок - 2 и 5 години, за договорите
за възлагането на услугите.
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Отпадат доброволните споразумения за пасища и ливади

Отпускането на държавен кредит е
един от вариантите, който се обсъжда,
за да може НЕК да се разплати с рус-
наците за АЕЦ “Белене” след реше-
нието на Международния арбитражен
съд в Женева, съобщи БНР, позова-
вайки се на източници он Министер-
ството на финансите. Националната
електрическа компания бе осъдена да
плати на руската “Атомстройекспорт”
670 милиона евро за поръчаното обо-

НЕК може да се разплаща за Белене с държавен кредит
рудване за централата, към които все-
ки ден се прибавя сумата от 167 хиля-
ди евро. Представители на “Българ-
ски енергиен холдинг” ЕАД, “Нацио-
нална електрическа компания” ЕАД,
Държавната корпорация за атомна
енергия на Руската федерация “Роса-
том” и АО “Атомстройекспорт” прове-
доха първа среща на работната гру-
па, която има за задача да обсъди
следващите стъпки относно изпълне-

нието на решението на по делото за
АЕЦ “Белене”. В заседанието участва
и министърът на енергетиката Теме-
нужка Петкова. Основният въпрос по
време на разговора бе свързан с уточ-
няване на сумите по главницата и
лихвите, както и възможностите за
плащане от българска страна.

Финансовото състояние на НЕК не
позволява компанията да тегли кредит.
Българският енергиен холдинг също

не може да си позволи да търси нов
заем, тъй като има да погасява два
предишни. Последният беше за над 1
милиард лева, с които НЕК плати на
двете американски централи от ком-
плекса “Марица-изток”. С евентуален
нов заем и за АЕЦ “Белене” Българ-
ският енергиен холдинг вече ще е на
червено с над 3 милиарда лева. Това
налага да се обсъжда и вариантът за
отпускане на държавен кредит.

Екостопаните рискуват не
само да не получат евросуб-
сидии за 2017 година, но и
да връщат вече взетите евро-
пари. Засегнати са произво-

дителите на трайни насажде-
ния и животновъдите, като
хората в бранша могат да
загубят хляба си, съобщиха
за ДУМА биопроизводители.
Поправките в Закона за соб-
ствеността и ползването на
земеделските земи ще по-
пречат на фермерите отново
да стопанисват същите маси-
ви догодина, които са обра-
ботвали предната година. Би-
опроизводителите имат пет-
годишен ангажимент да об-
работват една и съща земя.
Ако не могат да изпълнят
изискването на Брюксел, ще
загубят не само субсидиите
си, но ще трябва да връщат и
вече усвоените пари. По-
правките в Закона за собст-
веността и ползването на зе-
меделските земи са направе-
ни в последния момент и пре-

кратяват възможността земе-
делските стопани да сключ-
ват договори и доброволни
споразумения, каквато бе
практиката досега. Според
БАБ мотивите са неясни и не-
обосновани, като в докумен-
та е записано, че за пасища,
ливади и трайни насаждения
е предвиден специален ред
за ползване и отпада добро-
волното споразумение. Досе-
га производителите имаха
възможност да обработват
една и съща земя по спора-
зумение, но с новата поправ-
ка те ще бъдат принудени да
наемат различни разпокъса-
ни масиви, а това противоре-
чи на изискванията за отпус-
кане на евросубсидии. Екос-
топаните настояват за отмя-
на на влезлите в сила в на-
чалото на август промени в

ЗСПЗЗ. В противен случай те
са категорични, че трябва да
бъде създадена законода-
телна промяна, съгласно ко-
ято земеделските стопани да
не търпят санкции заради не-
изпълнените си ангажименти,
възпрепятствани чрез промя-
ната на Закона за собстве-
ността и ползване на земе-
делските земи. Биостопаните
припомниха, че по подобен
начин беше изменен ЗСПЗЗ
и миналата година, като по-
следствията от прекратените
договори за пасища и лива-
ди и несправедливо разпре-
делените пасища между жи-
вотновъдите са причинили
огромни щети на заетите в
бранша. От земеделското ми-
нистерство посочиха, че ще
сформират работна група,
която да разгледа казуса с
биопроизводителите, но към
момента не предвиждат из-
ключения.

а намаляването на ДДС за основните
храни и актуализиране на утвърдени-
те стандарти “Стара планина”, в кои-
то да бъде включена и информация

Месопреработвателите настояват
за намаляване на ДДС

“Булгаргаз” ЕАД е предло-
жил на Комисията за енергий-
но и водно регулиране (КЕВР)
да утвърди цена на природния
газ за четвърто тримесечие на
2016 г. в размер на 290,28 лв.
за хиляда куб. м без акциз и
ДДС, съобщиха от компанията.
Увеличението в сравнение с
прилаганата през третото три-
месечие на 2016 г. цена е с 9,20
лв. за хиляда куб. м или 3,27 на
сто. Предложената цена е по-
ниска спрямо прогнозираната
преди месец. На 10 август “Бул-
гаргаз” прогнозира, че цената
на природния газ трябва да се
повиши с 3,40%, като се моти-
вира с очакваните по-високи
доставни цени на природния газ

„БУЛГАРГАЗ” ИСКА
ПОСКЪПВАНЕ НА
ПРИРОДНИЯ ГАЗ
ОТ 1 ОКТОМВРИ

32 фирми от Добрич-
кия регион участваха
на изложението “Под-
крепяме българското”,
организирано от
Министерството на
земеделието и храни-
те. Според повечето от
тях такива показни
кампании за привлича-
не на потребителя към
българските стоки не

Дана РУСЕВА

димир Мугаша, директорът на агенцията по
храните Дамян Илиев и директорите на аген-
циите по храните на Кипър и на Черна гора.З

за хранителната стойност, настояват от Асо-
циацията на месопреработвателите в Бълга-
рия (АМБ). Асоциацията ще работи за по-
богато присъствие на месните продукти с
роден печат в търговската мрежа. Това са
част от целите, които месопреработватели-
те са заложили в програмата си до 2019
година, стана ясно на тазгодишното изда-
ние на форума „Тайната на българския вкус”.
Според председателя на организацията
Атанас Урджанов абсолютно постижимо е
51 на сто от предлаганите храни в Бълга-
рия да бъдат родно производство.

Гости на форума бяха министърът на зе-
меделието и храните Десислава Танева, ре-
сорният министър на земеделието и разви-
тието на селските райони на Черна гора Бу-

са достатъчни. Фирми
- производители на
яйца, настояват да
бъде спрян вносът на
полски яйца от 4
евроцента за брой.
Дребните земеделски
производители все
още не са на внимани-
ето на министерството
и си решаваме про-
блемите сами - казаха
други. Повечето от
участниците заявиха,

че министерството
нито им пречи, нито им
помага. На фона на
тези мнения зам.-
министърът на земеде-
лието и храните Васил
Грудев обяви, че
потребителите трябва
да бъдат информирани
кои са най-качествени-
те стоки, предлагани
на нашия пазар. Без
никакво съмнение -
това са българските

стоки, допълни още
той.
“Шабленски” пипер
залива страната, но
всъщност не е от
Шабла, както и преди
време добруджански
боб, произведен в
Китай, алармираха
участниците. Според
зам.-министър Грудев,
за да има контрол,
първо трябва да има
географско обозначе-

ние на продукта.
Министерството се
ангажира да органи-
зира ежегодно подоб-
ни кампании, които да
подпомогнат българ-
ските производители
и потребители за
информиран избор.
Изложителите не
плащат за участието
в изложението, а с
организацията му се
е заело министерство-

то, каза още той.
Фермерските пазари
са заложени в полити-
ката на министерство-
то, но организацията
им била от компетенци-
ята на местните власти,
така че за организаци-
ята им може да се
кандидатства и с
проекти по Програмата
за развитие на селски-
те райони, поясни
Васил Грудев.

ББиопроизводителите се
оказаха в затруднено поло-
жение заради поправка в За-
кона за собствеността и полз-
ването на земеделски земи.

Фирми апелират продуктите
да бъдат с географско обозначение
Фирми апелират продуктите
да бъдат с географско обозначение
Фирми апелират продуктите
да бъдат с географско обозначение
Фирми апелират продуктите
да бъдат с географско обозначение
Фирми апелират продуктите
да бъдат с географско обозначение

в последното тримесечие на
2016 година и курса на лева
към щатския долар. Предстои
КЕВР да вземе своето решение.

Миналата седмица предсе-
дателят на комисията Иван
Иванов коментира, че дори да
има предложение за по-
скъпване на природния газ,
цените на парното и топлата
вода няма да се повишат в на-
чалото на отоплителния сезон.
КЕВР има правото да не се
произнася с решение за нови
цени на топлинната и на висо-
коефективната електрическа
енергия, тъй като по закон
това е задължително само при
значително изменение на це-
нообразуващ елемент.
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Останки
от Свободата

ЛОЗАН
ТАКЕВ

Шахматни неволи

Груба селска проява

МАРИН
МИЛАШКИ

1908 - РАЖДА СЕ ЛЪЧЕЗАР СТАНЧЕВ, ПОЕТ
И ПРЕВОДАЧ (УМИРА 1992

Г.). Основател и главен редактор
на списанията “Славейче”, “Чав-
дарче” и “Дружинка”. Пише за
възрастни и за деца. По-извест-
ни негови детски книги са “Зайо
Байо воденичар”, “Щъркел ша-
рен дългокрак”, “Весели случки”
и др. Лъчезарният текст на пе-
сента “Усмивката” (муз. Митко Щерев) стана
златен хит на група “Трамвай №5”.

1924 - ОСВЕТЕН Е ХРАМЪТ “СВ. АЛЕК-
САНДЪР НЕВСКИ” В СОФИЯ. Тържествени-

ят ритуал про-
дължава до 14
с е п т е м в р и .
Храм-памет -
никът е издиг-
нат в чест на
падналите за
Освобождени-
ето на Бълга-
рия от турско
робство. Посве-
тен е на руския национален герой и светец Алек-
сандър Невски - княз на Новгород. Решението
за построяване на катедрална църква е взето
през 1880 г. - княз Александър се обръща с
възвание към българите и храмът е построен с
народни дарения. Основният камък е положен
през 1882 г. Заемащ площ от 3170 кв.м, храмът
може да побере 5000 души. Камбанарията му е
висока 53 м и има 12 камбани, излети и донесе-
ни от Москва. Най-голямата тежи 12 т, а най-
малката - 10 кг, като общото тегло на всичките
е 23 т. В криптата му са експонирани едни от най-
красивите български икони. През 1951 г. е обя-
вен за Патриаршеска катедрала.

1932 - УМИРА ОВАНЕС АДАМЯН, АРМЕНСКИ
ИНЖЕНЕР (Р. 1879 Г.). Изобретател на теле-

визията и факс машината. През 1905 и 1907 г.
регистрира идеите си за черно-бяла и цветна
телевизия в Берлин. През 1907 г. провежда
пак там първото в света експериментално пре-
даване на цветни картини на разстояние 600
км. В Лондон първото експериментално пред-
ставяне на цветната телевизия, основана на
трицветния принцип на Адамян, е реализирано
през 1928 г. През 1921 г. докладва идеята си
за факс машина на Осмия всеруски конгрес
по електротехника в Москва, а през 1930 г.
осъществява първото в света факсово преда-
ване от Москва до Ленинград.

2009 - УМИРА НОРМАН БОРЛАУГ, АМЕРИ-
КАНСКИ АГРОНОМ И ХУМАНИСТ (Р. 1914 Г.).

Удостоен за него-
вите усилия и по-
стижения в сфера-
та на селското сто-
панство с Нобело-
ва награда за мир
за 1970 г. Наричан
е баща на “зелена-
та революция”. Не-
говите иновативни
изследвания върху
зърнените култури
спасяват живота на милиони хора, застрашени
от глад в Азия, Африка и Латинска Америка, и
му носят международно признание.

2010 - УМИРА КЛОД ШАБРОЛ, ФРЕНСКИ
РЕЖИСЬОР, СЦЕНАРИСТ И АКТЬОР (Р. 1930
Г.). Създател

на качествено
кино, което при-
влича широката
публика. Режи-
сьор, който ос-
тавя филмите си
отворени, без
завършек. Сред
най-известните му ленти са “Цветето на злото”,
“Благодаря за шоколада”, “Цветът на лъжите”,
“Край на залаганията”, “Церемонията”, “Седем-
те смъртни гряха”, “Хубавият Серж” и др.

И на този Девети
септември бяхме разде-
лени... За едни 9 септем-
ври все още е ден на
Свободата, за други -
най-черният ден в исто-
рията на България. Дори
прочетохме, че Септем-
ври щял да бъде Май,
ако не бил 9 септември...

Думата ми сега е за
лишените от свобода.
Колцина са в затвора,
затова, че разпродадоха
България на безценица?
Сега са Царските ко-
нюшни и Дипломатичес-
кият клуб “Бояна”, а пре-
ди това - за по един до-
лар, за жълти стотинки

някои станаха фиктивни
собственици на държав-
ното имущество. Забег-
наха по света, там хар-
чат милионите. Някои си
идват от време на вре-
ме, сложили фишута, за
да ни поучават как да

продължим по нови пра-
вила, но пак с тях, защо-
то разбират свободата
именно по този начин.

Когато бях в телеви-
зията, по време на соци-
ализма, за някакви ми-
ризливи кожухчета Ата-

нас Тасков, вече покой-
ник, и Янчо Таков бяха
лишени от свобода в
името на малката и го-
лямата правда. Защото
казват имало правосъ-
дие. А вече тридесет го-
дини има ли правосъ-

дие?
Колко новобогаташи

се родиха? Колко нови
собственици поеха по-
голямата част от Бълга-
рия, купиха ниви, заво-
ди, мини, банки? Някои
сега и заплати не пла-
щат на работниците,
уволняват ги, дерибей-
стват по земята бащи-
на, защото е тяхна. И
няма един лишен от
свобода, че е проявил
немарливост, безсто-
панственост, безотго-
ворност.

Част от онези, които
разпродадоха държава-
та, и затова трябваше да
са лишени от свобода,
продължават да са в
епицентъра на политика-
та и обществените
поръчки, продължават
да разпродават и по-
следните останки от
Свободата...

И все пак - Девети
септември 1944 г. беше
друго начало. Не това,
което беше 10 ноември
1989 г. Сега и да го за-

От стр. 1

Анатолий СТАНКУЛОВ

черкнем, и да не го за-
черкнем... Обещаваха ни
да станем Швейцария на
Балканите. Скоро може
да станем Люксембург
на Балканите - по брой
на населението, дори
заедно с бежанците...

Членството на Бълга-
рия в Европейския шах-
матен съюз (ЕШС) бе за-
мразено. Причината -
президентът на родната
централа Силвио Данаи-
лов не е предоставил до-
кументи и фактури за пре-
води в периода 2011-2014

г. По това време той беше
начело и на ЕШС, а раз-
лични източници твърдят,
че има доста нарушения.
Поради тази причина
спортното ни министерст-
во задължи федерацията
да върне 380 000 лв. Па-
рите са преведени за тур-
нири през 2014 г. в Албе-
на и Златни пясъци, които
Данаилов твърди, че са
под шапката на ЕШС, а
шефовете на евроцентра-
лата смятат точно обрат-
ното. Въпросът стигна и до
Арбитражния съд в Лоза-
на, който трябва да реши
спора.

Защо обаче се стигна
дотук? Ако Данаилов
твърди, че е чист, да беше

дал исканите документи.
Защо не го е направил?
Какво го кара да се крие?
Вероятно има нещо не-
редно. Доказателство е и
солената глоба от ММС.
Сега хем от федерацията
ще връщат парите, хем
трябва да си чистят името
пред Европа и света. Да-
наилов определя изключ-
ването като “политическо
решение”. Преди време
той бе обявил, че ще се
кандидатира за прези-
дент на Международната
федерация (ФИДЕ), но
там от години властва
Кирсан Илюмжинов. Сре-
щу руснака няма кой да
се бори, така че ударите
по него не може да са

заради кандидатурата му.
Има сериозни финан-

сови нарушения и резул-
татите от тях са на лице.
От скандала най-много
ще пострадат състезате-
лите, които може да бъдат
спрени от международно
участие.

Трябват обаче карди-
нални решения. Ако се
налага, да отнемат и
вътрешния лиценз на фе-
дерацията, за да се стиг-
не до тези документи и
да се разбере кой е прав.
Ако Данаилов и подопеч-
ните му са виновни, да
понесат последствията.
Така се прави по света.
Иначе шахматните ни
неволи ще продължават.

Впрочем, като гледа-
ме поведението на Мер-
кел по отношение на ми-
грантската криза и про-
блемите в ЕС, първото
обяснение, което идва
наум, е - политическа
неадекватност, за която
тя вече плаща в Герма-
ния. Второто е, че зад
гърба на канцлерката
наднича един чичо с
гащи на райета и звезди.

Заявлението на го-
ворителя на руското
външно министерство
Мария Захарова от вче-
ра, както и на говорителя
на Путин Дмитрий Пес-
ков означава, че русна-
ците поемат хвърлената

ръкавица. Еврокомисар-
ката, за която се говори,
че можела да смени Бо-
кова (самата мисъл за
това в този момент гра-
ничи с налудност), ще
гледа ООН през крив ма-
карон. Това също намек-
наха прозрачно вчера от
руското външно минис-
терство.

От Ирина Бокова ще
се иска много мъжество
да издържи на една от
най-гнусните кампании
за избор на генерален
секретар в историята на
ООН от последните го-
дини. Ако обаче го на-
прави и спечели това
състезание, в което от
родната й страна се
опитват да й сложат гири

на краката, тя много, ама
наистина много ще по-
могне на България. Това
ще бъде удар върху ма-
фиотизираната камари-
ла, която управлява
страната в момента. Не,
не я управлява, а я из-
смуква. Всички тези пер-
сонажи, за които кази-
онната преса пише с
малките им имена по
първите страници, все
едно са брат’чеди, вуй-
ни, лели, етърви и бад-
жанаци на журналисти-
те, та всички тези, а и
онази стринка от Брюк-
сел също, ще бъдат уни-
зени. Унизени. Това ще
бъде по-страшно от из-
борна загуба. Все едно
Методи Бачев да говори

глупости за Бойко Бори-
сов във всяка “Панорама”
от тука до 6 ноември.
Така си го представете.

Що се отнася за
българо-руските отноше-
ния, за тях спокойно
може да забравите, до-
като ген.-лейтенант инж.
д-р Бойко Борисов е ми-
нистър-председател. А
“хъбчето” и други актуал-
ни форми на мокри съни-
ща за руски пари в Бълга-
рия може да му ги нари-
суват на дувара в Банкя,
да си ги гледа, преди да
заспи. Може и той да си
ги нарисува. Нали Вежди
Рашидов каза, че бил
като Пикасо.

Боже, ела и си при-
бери вересиите, Господи.
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Лихвено
Елдорадо
Благополучието на банките
има цена. Кой я плаща?

ППППП
роверката (стрес-тесто-
вете) на банките при-
ключи с резултати, над-
минаващи всички поло-

Проф. Стефан СТОИЛОВ

жителни очаквания. Ключови-
ят измерител на капиталовата
адекватност на системата -
съотношението на базовия соб-
ствен капитал от първи ред -
СЕТ-1 (акции плюс натрупани-
те резерви и печалби) към ри-
сково претеглените активи -
RWA (раздадени кредити, ак-
ции, облигации, ДЦК и др.), е
18,9%. Това е значително над
средните нива в Европа и че-
тирикратно над абсолютния ре-
гулаторен минимум, който е
4,5%. Тези резултати доказват

стабилността на
банковата система

Препоръчаните от БНБ
мерки към няколко банки са
сравнително лесно изпълними
в рамките на година.

Особено впечатляваща е
обявената за първите седем
месеца печалба на банките -
909 млн. лв. При основателно
допускане за подобна динами-
ка и през следващите пет месе-
ца, може да се очаква печалба
за годината от 1,4-1,5 млрд. лв.
(при условие, че част от печал-
бата не се скрие чрез заделяне
на по-големи от необходимите
провизии). Този резултат ще
конкурира докризисните нива
на печалба на банките (1,38
млрд. лв. за 2008 г.).

При сравняване на двете
години трябва да се има пред-
вид, че те попадат в две раз-
лични фази на икономическия
цикъл. През 2008 г., при ико-
номическа динамика от 5-6%
ръст на БВП и високи темпове
на увеличаване на кредитира-
нето, годишният ръст на печал-
бата е около 22%. Сега, в 2016
г., при два пъти по-слаб ико-
номически растеж и почти
стагниращо кредитиране, сис-
темата ще може да отчете
около 50% годишен ръст на
печалбата.

Това благополучие на бан-
ките има своята цена. Тя оба-
че се плаща от техните клиен-
ти - кредитополучатели и де-
позанти. Основната компонен-
та на тази цена се формира от

големия лихвен марж

- разликата между лихвите по
депозитите и кредитите. Вто-
рият елемент са сравнително
високите такси и комисиони,
начислявани от банките.

И в годините на висок рас-
теж на икономиката и голямо
търсене на кредити (през

2007-2008 г. имаше нещо като
бум на кредитирането), и сега,
при стагниращо кредитиране,
тази разлика между лихвите
по депозитите и кредитите има
изключително високи стойно-
сти: през 2008 г. - 6,3 процент-
ни пункта, а през 2016 г. - 5,0
процентни пункта.

На европейските кредитни
пазари лихвеният марж е 4-5
пъти по-малък, а в еврозоната
в повечето случаи е под 1 про-
центен пункт. Видно е, че нито
силната конкуренция на кре-
дитния пазар тогава, нито сви-
тото кредитиране сега не
може да промени наложената
практика на високи лихвени
маржове. Така се гарантира
високата норма на печалба на

банките в България.

Домакинствата
понасят основната

тежест

от високия лихвен марж, тъй
като лихвите по потребител-
ските кредити и понастоящем
са около 10%, а по жилищни-
те заеми - около 5,5%, при
лихва по депозитите около
0,8%. Претеглена за двата
вида заеми, средната лихва е

7,9%. Тези числа говорят за
лихвен марж от 7,1 процентни
пункта (7,9-0,8). Получава се
нещо като лихвено Елдорадо.

Прави впечатление и дру-
го. В страни членки на ЕС, в
които лихвите по потребител-
ските заеми са относително
високи и сравними с нашите,

при жилищните заеми лихви-
те са значително по-ниски от
тези в България. Това може
да се разглежда като учас-
тие на банковия сектор в по-
литиката за подпомагане на
домакинствата в придобива-
не на жилище.

При фирмените заеми лих-
вите са по-ниски (около 4,6%),
но и тук се формира приличен
марж от около 4 процентни
пункта. Да, лихвените нива и
при тази група кредити се по-

нижиха, но те остават все още
високи, особено за малките и
средните фирми.

Начисляването на
неоправдано високата

рискова надбавка

в кредитните лихви е една от

основните причини кредитира-
нето да стагнира, фирмите и
домакинствата да ограничават
тегленето на заеми. Това се
отразява на обема и динами-
ката на инвестициите, на по-
требителското търсене. Край-
ният резултат е ограничаване
на възможностите за по-висок
икономически растеж.

Основният аргумент за
поддържане на тези изключи-
телно високи лихвени маржо-
ве е твърдението за несигур-
ната среда и произтичащия от
това повишен риск за банките
при предоставянето на креди-
ти. Именно с това се оправда-
ва и високата рискова надбав-
ка в кредитните лихви. Обик-
новено като елементи на тази
несигурна, рискова среда  се
изтъкват

наличието
на измамни

схеми

несигурната законодателна
среда, незащитеност на кре-
дитора в редица случаи, допу-
скането от някои банки на
лоши банкови практики.

При всички възможни
сравнения с повечето страни
в ЕС няма да открием за
България тежки отклонения в
минус за страната по тези

съставки на средата за бан-
киране. По използването на
измамни схеми от длъжници-
те сме аматьори в сравнение
с практиките в развитите кре-
дитни пазари. Справка за за-
конодателството в банковата
сфера не показва чести изме-
нения, а през последните го-

дини са налице основателни
опити да бъдат защитени по-
добре кредитополучателите
(тъй като именно те са ощете-
ни). Що се отнася до лошите
банкови практики, самите
банки трябва да са особено
активни в рамките на своята
общност и чрез натиск върху
надзора на БНБ в борбата за
тяхното премахване.

Извън всичко това има и
един, бих казал,

железен аргумент
против тезата за

много високия риск

Ако средата е толкова рис-
кова, колкото се представя от
банките, голямата рискова
надбавка към кредитните лих-
ви би отивала за погасяване
на последствията от банкира-
нето в такава среда. А това би
следвало да редуцира силно
печалбата. В такъв случай
сега постиганата от банковия
сектор възвръщаемост от 13-
14% би била само мираж, а не
реален факт, на който могат
да завиждат повечето сектори
в българската икономика.

И да не забравяме - основ-
ната част от тази печалба на-
пуска страната. Собственици-
те на 95% от банковия ни сек-
тор са зад граница.
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Млада украинска “патриотка” разлепва призиви “Интер” да бъде изгоренаЕВРОПЕЙСКИТЕ ПОЛИТИЦИ ПОДЦЕНЯВАТ
ОПАСНОСТИТЕ, КОИТО ИДВАТ ОТ УКРАЙНА

Снимка БГНЕС

Георги
ГЕОРГИЕВ

Две години след като украински фа-
шисти, при негласното съучастие на
властите изгориха живи почти 50 души
в Дома на профсъюзите в Одеса, подоб-
но престъпление бе на път да се случи
и в столицата Киев. Това впрочем е
логично, защото когато фашистите
веднъж усетят мириса на изгоряло чо-
вешко месо, те изглежда се опияняват
от него. За това поне свидетелства исто-
рическият опит, натрупан от нацистите и
украинските им помагачи сред белору-
ските партизански села по времето на
Втората световна война.

На 4 септември т. г. няколко десетки
мъже организирано обкръжиха студия-
та на телевизионния канал “Интер” в
Киев, струпаха десетки автомобилни
гуми пред централния вход, подпалиха
ги, след това нахлуха в сградата, подпа-
лиха с коктейли “Молотов” студиото на
предаването “Подробности”, а намира-
щите с в сградата журналисти и сътруд-
ници на телевизията, около 70 души,
бяха принудени да се спасяват от пламъ-
ците на покрива. Сериозно пострада

само журналистката Елена Зорина, ко-
ято паднала по време на бягството си и
в резултат си нарани сериозно гръбна-
ка. Девойката имаше все пак повече
късмет от онези жени, които бяха
погълнати от пламъците в Одеса. До по-
страшни последствия не се стигна, за-
щото за разлика от трагедията отпреди
две години нападателите допуснаха по-
жарната да си свърши работата, а из-
глежда целта им е била по-скоро да
сплашат, отколкото да убиват журнали-
стите. Впрочем така говореха и за Оде-
са, но грешка станала, казват, поувлек-
ли се момчетата и момичетата...

В Украйна вече има отработена си-
стема за използването на различни
фашистки, националистически и откро-
вено бандитски групи в разчистването
на сметки между олигарси, политически
конкуренти и изобщо, за да прибереш
собствеността, на която си хвърлил око.
Та и този път, предполагат украински и
руски журналисти, някой е платил на
поредната фашистваща шайка да
извърши нападението, а целта уж била
баналното завладяване на собственост-
та върху телевизията.

Работата е там, че телевизия “Интер”
се води опозиционна, макар че, както
показа в своя канал в “Ютуб” журна-
листът Анатолий Шарий, това е доста
условно. В същото време обаче нейни
съсобственици са известният олигарх
Дмитрий Фирташ и лидерът на партията
“Опозиционен блок” Сергей Левочкин.
И двамата са недолюбвани от сегашна-
та власт, но по причини на чисто вътреш-
ната котерийна борба на украинската

върхушка за разпределяне на намаля-
ващите “порции” в държавата.

Обвиненията към “Интер”, че е “слуга
на Москва” и проводник на руската про-
паганда, са чиста проба измислица,
достатъчно е да погледнете записите
на няколко емисии на предаването “По-
дробности”, чието студио бе целенасо-
чено изгорено.

Първите подозрения кой може да е
поръчителят на атаката, паднаха върху
вътрешния министър Арсен Аваков, за
когото отдавна се говори, че има собст-
вени отряди от щурмоваци-фашизоиди.
Още повече, че на 31 август Аваков
поиска от Службата за безопасност на
Украйна (СБУ) да разследва “антиукра-
инската дейност” на “Интер”. Чрез стра-
ницата си във фейсбук Аваков поиска
СБУ да изгони от страната “идеолога на
информационната политика” на канала
Игор Шувалов, а също така да разслед-
ва единия от собствениците Левочкин и
неговите “отгледани с руски пари хра-
неници” . Аваков затвърди тези предпо-
ложения, като коментира нагло след
инцидента, че извършителите не могат
да бъдат установени, защото камерите
за наблюдения из сградата били залети
с вода от пожарникарите. Неговият
съветник Антон Герашченко пък напра-
во заяви, че в случая не било изключе-
но журналистите сами да са се подпа-
лили, точно както се бяха подпалили
сами жертвите от масовото убийство в
Одеса през май 2014 година.

Никой обаче не вярва сериозно в
антируската насоченост на атаката сре-
щу “Интер”, извършена от “патриотично”
настроени граждани. Тази версия бе
отхвърлена дори от лидера на “Бат-

кившчина” Юлия Тимошенко, която за-
яви: “Вие да не мислите, че може да
построите антитеза, че това е борба с
Кремъл? Не, скъпи приятели, това е
унижение и унищожение на Украйна”.
Тимошенко съобщи също, че 15 минути
преди нападението някой е отзовал
полицията от района на телевизията,
което пак насочва подозренията към
министъра на вътрешните работи. Но
дали той е основният поръчител?

Подозира се също, че причина за
атаката е последният социологически
резултат на “Опозиционния блок” (съста-
вен предимно от хора от бившата Пар-
тия на регионите на Виктор Янукович),
който по данни от август е вече втора
политическа сила с около 17% подкре-
па, зад “Баткившчина” на Юлия Тимо-
шенко с 20% подкрепа. В същото време,
отбелязват наблюдатели, едноименна-
та партия на президента Петро Поро-
шенко има само 8% одобрение, а ней-
ният партньор в управляващата коали-
ция “Народният фронт” е със символич-
ния 1 процент от гласовете на украин-
ците. Спорно е обаче до каква степен
атаката срещу “Интер” може да подоб-
ри електоралното положение на управ-
ляващите. По-вероятно е все пак да ста-
ва дума за епизод във войната между
отделните представители на подкрепя-
ния от Запада клептомански режим в
Украйна, която се води за завладяване
на различни бизнесструктури.

Най-любопитното е до каква степен
голяма част от т. нар. общественост в
Украйна вече се отнасят с безразличие
към подобни варварски и напълно не-
нормални за света акции.
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Опозицията
на Сейшелите
най-накрая с победа

Опозицията на Сейшелските
острови е спечелила парламен-
тарните избори в страната, по-
емайки контрол над парламента
за първи път от две десетиле-
тия. Опозиционната коалиция,
доминирана от Сейшелския де-
мократически съюз, е спечелила
15 места в парламента. Парти-
ята “Лелеп”, която е на власт в
страната от 1977 г., е спечели-
ла другите 10 места.

Мексиканците
не приемат гей
браковете

Десетки хиляди мексиканци
излязоха на улиците в събота, за
да протестират срещу предло-
жението на президента Енрике
Пеня Нието за легализиране на
гей браковете. Както съобщи
агенция ЕФЕ, демонстрации бяха
проведени в 120 градове на стра-
ната. Издигнати бяха лозунги в
подкрепа на традиционното се-
мейство и против изравняване-
то му с еднополовите съюзи.

Рухнал балкон рани
31 младежи

Най-малко 31 студенти са
ранени след рухването на балкон
в събота вечерта по време на
купон в къща извън кампуса на
колежа Тринити в Хартфорд,
щата Кънектикът. Балконът на
третия етаж бил много стар и
нестабилен. Той се откъснал от
къщата и рухнал. Според Фоули
ранените са около 40 души.

Хърватия вчера избира нов парламент,
за втори път от десет месеца насам.

Основните политически сили, които
претендират за местата в Сабора, са

три. Това са сформиралите свои
коалиции Социалдемократическа партия,

водена от бившия премиер Зоран
Миланович, Хърватската демократична

общност, чийто нов лидер е Андрей
Пленкович, и независимото движение

МОСТ, водено от провинциалния
психиатър Божо Петров

Ежегодното поклонение Хадж достигна
своята кулминационна точка в неделя,

когато мюсюлмани от цял свят
изкачиха каменистия хълм в западната

част на Саудитска Арабия, за да се
помолят и цитират Корана. Над 1,8

млн. вярващи се събраха по изгрев
слънце на хълма и заобикалящата го

равнина, известни като планината
Арафат, на 15 км от Мека

“Литва се промени през
последните четири години.
Вие изпълнихте предизбор-
ните си обещания и проме-
нихте живота на хората. Ци-
фрите говорят сами: за чети-
ри години безработицата
спада от 14% на 7 процента.
След орязването на всички
социални плащания от стра-
на на десните, сега с близо
25% са увеличени доходите,
включително с индексиране
на пенсиите. Днес Литва е с

Снимкa БГНЕС

СТАНИШЕВ КЪМ ПРЕМИЕРА НА ЛИТВА:
ЗАЕДНО ЩЕ ПРОМЕНИМ ЕВРОПА

почти нулев бюджетен дефи-
цит. Имате амбициозна про-
грама за следващия мандат:
1100 евро средна работна
заплата и 550 евро - мини-
мална работна заплата”, това
заяви председателят на ПЕС
Сергей Станишев на среща-
та си с премиера на Литва
Алгирдас Будкевичус, който
е и лидер на социалдемокра-
тическата партия в страната.

Станишев пожела успех
на партията на предстоящи-

те парламентарни избори,
като изрази увереност, че ще
е първа политическа сила.
“За да можем заедно да про-
меним Европа”, изтъкна ли-
дерът на ПЕС.

“Ние чуваме, ние вижда-
ме, ние правим” е слоганът
на кампанията на социалде-
мократите. Чух отчет за мно-
го свършена работа, виждам
сериозни и амбициозни хора,
които да спечелят отново
доверието на сънародници-

те си”, коментира кампания-
та Станишев.

Председателят на ПЕС
взе участие и в организира-
ната във Вилнюс конферен-
ция “Европа на кръстопът -
социалистите и демократите
са готови за това предизви-
кателство”, на която участни-
ците се обединиха, че Евро-
па може да излезе от криза-
та с инвестиции в образова-
ние и работни места, особе-
но за младите европейци.

В Сирия се бият
преди примирието

Най-малко 100 цивилни, от които
22 деца, са загинали в резултат на
въздушни удари, нанесени от неиден-
тифицирани самолети по контролира-
ни от бунтовниците райони в Северна
Сирия, предаде ДПА.

По-рано други сирийски опозици-
онни активисти съобщиха за 45 убити
цивилни в Алепо и околните села.
Представители на Центъра за наблю-
дение на правата на човека пък ин-
формираха за убити близо 70 души в
Алепо и околностите му.

Това се случва в навечерието на
договореното от Русия и САЩ прими-
рие в раздираната от война страна.
След 15-часови преговори в Женева
руският външен министър Сергей Лав-
ров и американският държавен секре-
тар Джон Кери сключиха споразумение
за намаляване на насилието и постига-
не на политически преход в страната.

“Споразумението, сключено с рус-
кия външен министър Сергей Лавров,
може да се окаже повратна точка в
конфликта, ако бъде приложено”, под-
черта Кери на съвместна пресконфе-
ренция с Лавров. “Началото на прими-
рието съвпада с началото на празни-
ка Курбан Байрам - в полунощ на 12
септември, неделя срещу понедел-
ник”, уточни американският първи дип-
ломат и добави: Ако примирието се
запази една седмица, американските
сили ще приемат да сътрудничат с
руската армия в Сирия.

“САЩ приемат да направят една
допълнителна стъпка, защото смятаме,

САЩ и Русия договориха намаляване на насилието
и политически преход в раздираната от война страна

че Русия и моят колега Сергей Лавров
имат възможност да окажат натиск
върху режима на сирийския президент
Башар Асад, за да се сложи край на
този конфликт и да седнем на масата
за преговори”, добави американският
държавен секретар. Кери отбеляза, че
е необходимо примирието да обхване
Алепо, за да няма връщане назад.
“Става дума за възможно най-бързо
създаване на демилитаризирана зона,
за да се подновят хуманитарните опе-
рации”, подчерта той.

Процесът на разграничаване на
терористичните групи от умерената
сирийска опозиция ще се извършва с
помощта на специален център, каза
държавният секретар на САЩ. Центърът
ще има за цел и да гарантира спазва-
нето на режима на прекратяване на
огъня, съобщи Кери.

Двете страни се споразумяха и да
засилят действията си срещу всички
джихадистки сили, особено Фронта “Ан
Нусра”, отбелязва АФП.

Сирийската опозиция е готова да
даде доказателства, че е способна да
изпълни сключеното между Русия и
САЩ споразумение, добави Кери.

Руският външен министър Сергей
Лавров потвърди постигането на спо-
разумение и заяви, че то може да по-
могне на разширяването на борбата с
тероризма и доставката на помощи на
мирните граждани на Сирия. Лавров
увери, че сирийският президент Ба-
шар Асад е готов на сътрудничество в
реализирането на споразумението.

“Това е само началото на нашите нови
отношения”, подчерта руският външен
министър.

“Москва и Вашингтон са съгласува-
ли райони в Сирия, в които ще действат
само военновъздушните сили на Русия
и САЩ”, добави Лавров”. Той подчерта,
че споразумението ще помогне за под-
новяването на преговорите за намира-
не на политическо решение на криза-
та, но предупреди, че никой не може да
гарантира изпълнението на споразуме-
нието за прекратяване на огъня. “В тази
загадка участват много играчи”, отбе-
ляза руският първи дипломат.

Лавров благодари на американска-
та делегация и подчерта, че започна-
лата през февруари работа за постига-
не на споразумение не е била напраз-
на. Той обаче предупреди, че “има та-
кива, които искат да провалят днешно-
то ни споразумение”. “Последният при-
мер е арогантното обявяване на санк-
ции преди срещата на нашите прези-
денти в Китай и поредната точка с
допълнителни санкции преди нашата
среща”, подчерта той.

“Надяваме се, че междусирийски-
те преговори в Женева ще се възоб-
новят в най-скоро време”, добави рус-
кият външен министър и припомни, че
според резолюция 2254 на Съвета за
сигурност на ООН в тях трябва да уча-
стват всички групи на опозицията. Той
заяви, че опитите за представяне на
сирийската опозиция като една група
противоречат на резолюцията на све-
товната организация.

Около 15 хиляди души участваха
в антиправителствени

демонстрации в северния гръцки
град Солун. Протестиращите

излязоха по улиците в знак на
недоволство от политиката на

правителството, в което влиза
Коалиция на левите радикални сили

СИРИЗА и десноцентристката
партия “Независими гърци” (АНЕЛ)

Снимкa БГНЕС
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Пхенян иска да бъде
признат за ядрена сила

Два дни, след като проведе своя
пети ядрен опит, Северна Корея на-
стоя вчера пред САЩ да бъде при-
зната за “държава, притежаваща яд-
рени оръжия”.

Президентът Барак “Обама прави,
каквото може, за да откаже стратеги-
ческия статут на държава притежател-
ка на ядрени оръжия, но това е глупа-
во - все едно да се опиташ да
затъмниш слънцето с длан”, заяви
говорител на севернокорейското
външно министерство, цитиран от офи-
циалната агенция КЦТА.

Вашингтон и Токио се стремят да
издействат от международната общ-
ност “възможно най-силната мярка” в
отговор на петия ядрен опит, осъще-
ствен в петък от Северна Корея, за-

Сеул заплаши северния си съсед с „изпепеляване”
яви американски дипломат, цитиран
от Франс прес.

Сун Ким - специален представител
за Северна Корея в Държавния де-
партамент на САЩ, намекна също, че
страната му може да наложи нови
едностранни санкции в отговор на
“провокативното и неприемливо пове-
дение на севернокорейците”.

“Работим в много тясно сътрудни-
чество в Съвета за сигурност и не само
там, за да издействаме възможно най-
силната мярка след последната
постъпка на Северна Корея”, заяви Сун
Ким пред журналисти в Токио след
разговор с японския дипломат, натова-
рен със случая - Кенджи Канасуги.

“Освен санкциите в Съвета за си-
гурност ние - САЩ, Япония, също и

Южна Корея, ще обмислим едност-
ранни мерки”, добави той, без да на-
влиза в подробности.

Съветът за сигурност наложи санк-
ции на КНДР още след първия й яд-
рен опит през 2006 г., но това не й
попречи да осъществи още четири и
да изстрелва напоследък все повече
балистични ракети. В петък Пекин
съобщи, че “твърдо” се противопоста-
вя на севернокорейския ядрен опит.
Посланикът на Китай в ООН Лю Цзеи
обаче бе твърде резервиран по въпро-
са за международния дипломатичес-
ки отговор и заяви, че трябва “и двете
страни да се въздържат от каквито и
да било провокации”. Според експер-
ти Пекин се опасява Северна Корея
да не рухне съвсем - това би могло да

приключи с установяване на режим,
ориентиран към САЩ, в съседната с
Китай страна.

Междувременно стана известно, че
южнокорейските военни са разработи-
ли план за нанасяне на превантивен
удар срещу Пхенян, който ще унищожи
севернокорейската столица, ако Корей-
ската народно-демократична републи-
ка започне да готви ядрена атака.

“Всички райони на Пхенян, особе-
но тези, в които е разположено се-
вернокорейското ръководството, ще
бъдат напълно унищожени с балис-
тични ракети и фугасни снаряди, ако
Северът покаже и най-малкия признак
за използване на ядрено оръжие. С
други думи, столицата на Севера ще
се превърне в пепел и ще бъде изтри-
та от картата”, казва военен източник
пред агенция Йонхап.

Две земетресения станаха вчера
сутринта близо до македонската сто-
лица Скопие. Първото земетресение
е с магнитуд 3,8 по скалата на Рих-
тер. Епицентърът на труса е по гра-
ницата между Косово, Сърбия и Ма-
кедония. Трусът е станал на 6 кило-
метра източно от Скопие, на 6 кило-
метра югозападно от Арачиново и на
6 километра южно от Црешево. Спо-

олумбийската
въстаническа
г р у п и р о в к а
ФАРК е предала

Правоохранителните органи в Германия предупреждават
за нарастващия брой ислямисти, завръщащи се в Европа от
страните в Близкия изток, пише в. “Велт ам зонтаг”, цитиран от
ТАСС. Те представляват голяма заплаха за сигурността, смята
шефът на Федералната криминална полиция (БКА) Холгер
Мюнх. По думите му ислямистите установяват контакти помеж-
ду си в Сирия или Ирак, образувайки терористични мрежи,
които впоследствие действат в цяла Европа. За това свидетел-
стват връзките между терористите, извършили атентатите в
Брюксел и Париж. Ръководителят на контраразузнаването -
Федералната служба за защита на конституцията, Ханс-Георг
Маасен, също отбелязва, че над 70% от завърналите се от
Сирия и Ирак са участвали активно в бойни действия или са
преминали специална бойна подготовка.

По данни на изданието около 6000 ислямисти са заминали
да воюват в Сирия и Ирак, а предвид загубите на “Ислямска
държава” около една трета от тях вероятно ще се върнат в
Европа. Нараства също броят на фалшивите съобщения за
смъртта на ислямисти. Те обявяват гибелта на свои съратници,
което не отговаря на действителността, а след това уж убитите
се връщат в Европа.

НАД ХИЛЯДА ИСЛЯМИСТИ
МОЖЕ ДА СЕ ВЪРНАТ
В ЕВРОПА

урските власти са пре-
дотвратили пресичането
на границата с Гърция
на повече от 500 миг-

рия. Задържаните при опит да
преминат нелегално в Гърция
са от Сирия, Пакистан, Палес-
тина, Афганистан, Иран, Алжир,
Тунис, Ирак и Бангладеш.

 Те са били транспортира-
ни в център за репатриране
на бежанци в Одрин и са из-
правени пред депортация в
родините им.

С възпоменателни церемонии американците почетоха паметта на жертвите
на атентатите на 11 септември. Близо 3000 души загинаха на този ден преди

15 г. в Ню Йорк, Вашингтон и щата Пенсилвания в резултат на четири координирани
терористични атаки, извършени от последователи на Ал “Кайда”. Около 75 хил. души
все още страдат от физически и психически проблеми, свързани с тези атаки. Сред

тях са много участници в спасителните операции, вдишали канцерогенни частици
от гъстия облак прах от рухналите кули близнаци на търговския център

ФАРК ПРЕДАДЕ НА ЧЕРВЕНИЯ
КРЪСТ ГРУПА ДЕЦА ВОЙНИЦИ

че осем млади войници
от групировката ще пре-
минат през медицински
и психиатрични прегле-
ди, след което ще бъдат
закарани в специални
центрове на ООН и
в местните социални
служби. От организаци-
ята подчертават, че ос-
новната цел е децата да

бъдат върнати в семей-
ствата им.

ФАРК съобщават,
че в състава им има 21
бойци, по-млади от 15
години. Колумбийската
армия предполага, че
сред членовете на гру-
пировката има много
бойци, по-млади от 18
години.

ТРИ ЗЕМЕТРЕСЕНИЯ
РАЗЛЮЛЯХА СКОПИЕ

ред данните на Европейския сеизмо-
логичен център земетресението е ре-
гистрирано в 6,58 часа. Едва две
минути по-късно, точно в 7 часа, е
станало ново земетресение с магни-
туд 2,8 по Рихтер. Нов трус със сила
от 5,3 магнитуда по скалата на Рих-
тер разлюля Македония в 15,10 часа
(местно време). Трусът бе усетен и в
нашата страна.

ККККК
на мисия на Междуна-
родния червен кръст
първата група деца вой-
ници в съответствие с
договорите за примирие.

От Международния
червен кръст съобщиха,

Не стихва битката с пожарите на Тасос, предизвикани от мълнии. Отново
се разпалват огнища, защото духа силен вятър и непрекъснато променя

посоката си, съобщиха пожарникари, които участват в гасенето

Т
ранти в рамките на периода
между 2 и 9 септември. Източ-
ник, пожелал анонимност, за-
яви, че 534 мигранти са залове-
ни в провинция Одрин, която ос-
вен с Гърция граничи и с Бълга-

Турция спряла 500 бежанци
да нахлуят в Гърция
Турция спряла 500 бежанци
да нахлуят в Гърция
Турция спряла 500 бежанци
да нахлуят в Гърция
Турция спряла 500 бежанци
да нахлуят в Гърция
Турция спряла 500 бежанци
да нахлуят в Гърция
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Четиринадесет партии ще се борят 

Тази неделя гражданите на
Руската федерация ще се отпра-
вят към урните, за да изберат
състава на новата Държавна
дума. Тазгодишните избори за
парламента обещават да са най-
интересните през последните 12
години, твърдят социолозите. Те
обясняват този интерес с новата,
по-конкурентна процедура на
изборите. В същото време обаче
не се очакват големи изненади.

Четиринадесет партии ще се
борят за места в парламента.
Вече “традиционно управлява-
щата” “Единна Русия” в послед-
ния момент леко изостави пози-
циите си. И това е обяснимо -
прекалено много избиратели се
разочароваха от политиката,
провеждана от тази партия под
ръководството на премиера Дми-
трий Медведев. Наскоро напра-
вено от “New World Wealth” про-
учване показа, че социалното
неравенство в големите светов-
ни икономики е най-изразено в
Русия, където близо две трети от
богатството се контролира от
милионери. 62% от богатството в
Русия се държи от милионери, а
26% се контролира от милиар-
дери. “Ако милионерите контро-
лират над 50 на сто от богатство-
то в дадена страна, значи има
много малко място за смислена
средна класа”, коментираха от
компанията. За сравнение, Япо-
ния, третата по големина светов-
на икономика, е “най-равнопос-
тавената” голяма държава по
този показател, като милионери-
те там контролират само 22% от
общото богатство. Така че
отстъплението на “Единна Русия”
не е изненада. Партията обаче
без съмнение ще се окаже сигу-
рен победител и в тазгодишните
избори.

Проучванията на обществе-
ното мнение показват висок про-
цент подкрепа за комунистите на
Генадий Зюганов и либерал-де-
мократите на Владимир Жири-
новски. “Яблоко”, която се смята
за традиционно лява партия,
също е сред фаворитите, но
привържениците й са несравни-
мо по-малко.

Днес едва ли има някой, кой-
то да се съмнява в победата на
“Единна Русия”. Според прогно-
зите на експертите и на полити-
ческите анализатори загубата на
тази партия е просто нереална.

На изборите през 2011 годи-
на “Единна Русия” спечели по-
ловината от гласовете на изби-
рателите, комунистите получиха
малко повече от 19%, а либе-
рал-демократите - почти 12 на
сто. През 2007 година “Единна
Русия” лидираше с баснословни-

те 63% от гласовете, КПРФ -
11%, а за ЛДПР и “Справедлива
Русия” гласуваха 8 и 7% от изби-
рателите. Тази последовател-
ност, а съответно и броят на де-
путатите в Думата, сега може да
се промени, прогнозират експер-
тите. Те смятат, че активната
подкрепа на Жириновски за пра-
вителството може да му осигури
повече гласове, отколкото на ко-
мунистите.

И въпреки че изборите из-
глеждат отново предрешени в
полза на “Единна Русия”, интри-
га в тях все пак има. Едва след
неделя ще станат ясни отговори-
те на четирите основни въпроса:
колко точно ще спечели “Един-
на Русия”, ще запазят ли кому-
нистите второто си място, ще
преодолее ли бариерата “Спра-
ведлива Русия” и ще прескочат
ли 5-те процента някои от не-
парламентарните партии.

Промените

Изборите тази година подне-
соха няколко предварителни из-
ненади. Първата бе промяната
на датата - през 2015 година
гласуването бе насрочено за 4
декември т. г., след дебати оба-

че датата бе сменена на 18 сеп-
тември. Изтеглянето на избори-
те беше обосновано с облекча-
ването на държавния бюджет.
Срокът на пълномощията обаче

изтича не само за депутатите.
През март 2016 г. изтече и ман-
датът на членовете на Централ-
ната избирателна комисия. През
март на заседание на обновена-
та ЦИК за председател бе на-
значена Ела Памфилова, за зам.-
председател бе избран Николай
Булаев, а за секретар - Майя
Гришина.

Промени има
и в самия процес

на изборите:

- гражданите, които създават
дестабилизираща обстановка на
избирателните участъци, а също
така се месят в работата на изби-
рателната комисия, ще бъдат гло-
бявани с 2-5 хиляди рубли.
Длъжностните лица ще носят от-
говорност в десетократен размер;

- фото и видеозаснемане е
разрешено с постановление,
подписано от руския президент;

- забранено е да се отстраня-
ва от избирателния участък на-

блюдател без участието на пред-
ставител на съдебната власт;

- определен е точният брой
наблюдатели от всяка партия.

Наскоро бе обявено, че вече
има заведени няколко дела за
нарушения на предизборната
агитация.

И ако с изборния процес в
деня на изборите всичко е горе-
долу ясно, то предизборният
маратон накара кандидатите
сериозно да се поизпотят. В
Държавната дума има 450 депу-
тати. На изборите на 18 септем-
ври парламентът за първи път ще
се избира за срок от 5 години и
по нова система: половината ще
бъдат от едномандатните окръ-
зи, а още 225 мандата ще се
разпределят пропорционално
според броя гласове, получени
от една или друга партия на
федерално ниво. Това означава,
че избирателите ще гласуват с
две бюлетини: за кандидатите от
партиите и за представители от
окръга.

Какво е едномандатен
окръг

Това е територията, от която
се избира един депутат. В Руска-
та федерация има 225 едноман-
датни окръзи. Всички те трябва
да са приблизително равни по
брой избиратели и един депутат
ще представлява интересите на
приблизително 488 хиляди изби-
ратели. Това обаче не винаги е
така, тъй като и най-слабо насе-
лените региони трябва да бъдат
представени в парламента от
свой депутат. В резултат броят
на избирателите в един окръг
може силно да се различава: в
Москва има 15 окръга - по един
на всеки 500 хиляди избирате-
ли, а в Чукотка окръгът е за 30
хиляди избиратели.

Очакванията на социолозите
са, че сега Думата ще се обнови
поне наполовина. Вярно е, че
сред кандидатите действащи
депутати са повече от 50%, но
далеч не всички ще успеят да се
преборят за нов мандат. Още
повече, че новите правила сери-

На изборите на 18 септември парламентът за първи път ще се избира за срок
от 5 години и по нова система: половината ще бъдат от едномандатните окръзи,

а още 225 мандата ще се разпределят пропорционално според броя гласове,
получени от една или друга партия на федерално ниво

Тазгодишните избори за  парламента обещават да са най-
интересните през последните 12 години, твърдят социолозите

В 10-милионен тираж излезе програмата за изборите на КПРФ

Галина МЛАДЕНОВА
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озно затрудниха мераците.
Завръщането на отменената
преди смесена система рязко
намали шансовете на партийни-
те кандидати да влязат в Думата.
Благодарение на новите прави-
ла в избирателната система вся-

Яровая, Павел Крашениников,
Вячеслав Никонов, Андрей Ма-
каров, Станислав Говорухин. В
бой обаче отиват не само “стар-
ците”. Председателят на консти-
туционната комисия Владимир
Плигин например има проблем

Управляващата партия “Единна Русия” и този път е сочена за фаворит
В новата Дума без съмнение ще намери място

и ЛДПР на Владимир Жириновски

“Справедлива Русия” вероятно ще е четвъртата парламентарна сила в новата Дума,
прогнозират социолозите

Този път ЦИК проверява кандидатите за депутати под лупа

регистрация в ЦИК данни за
свои или на близките си чужде-
странни активи, а също така и
за доходите и разходите на чле-
новете на семейството. Такива
са се оказали почти 90 души,
които са били изключени от
листите. За първи път на тези
избори Банката на Русия по
молба на ЦИК прави мащабна
проверка на финансовите све-
дения, предоставени от канди-
датите. Освен това Централната
избирателна комисия съобщи,
че вече е проверила над 5-те
хиляди кандидати и за съдимо-
сти. Оказало се, че в листите са
открити 95 души, които са има-
ли предишни съдимости, от ко-

най-важното е в душата си да е
настроен да носи полза на тези,
заради които иска да прави това
- да бъде избран. Не да удовле-
творява егото си, не да удовле-
творява амбициите си, а трябва
да има стремеж към подобрява-
не на живота. Този, който се
стреми да стане лидер и да
получи някаква номинация, ни-
кога не трябва да се големее,
смятайки, че е по-добър от всич-
ки, от този момент той започва
да губи. Амбициите - това е до-
бре, самонадеяността - е лошо”,
обясни президентът Путин пред
гимназисти във Владивосток
какви качества трябва да има
руският депутат. Дали наистина

ка партия може да издигне не
повече от 10 души във всяка от
35-те регионални групи, без да
прибягва до събиране на подпи-
си. Такива партии са “Единна Ру-
сия”, ЛДПР, КПРФ, “Справедли-
ва Русия” и още няколко. Парти-
ите запълниха листите си с най-
ценните си кадри, тъй като ако
бъде преодоляна бариерата,
цялата десетка гарантирано вли-
за в Думата. При това листата
трябва да бъде разпределена
като минимум на 35 регионални
групи. Кой именно от регионал-
ните листи ще влезе в Думата
зависи пряко от броя на избира-
телите, гласували за партията на
конкретната територия. При това
роля тук играят не проценти, а
абсолютният брой гласове.

Сред тези, чието преизбира-
не е гарантирано дори при
невероятните 30% от гласовете,
са председателят на Думата
Сергей Наришкин и всичките му
заместници - представителите
на “Единна Русия” (Александър
Жуков, Андрей Исаев, лидерът
на парламентарната група Вла-
димир Василев и секретарят на
генералния съвет Сергей Неве-
ров). Спокойни могат да бъдат и
повечето от председателите на
комисиите в Думата, заемащи в
листите на своите партии първи-
те или вторите места: Ирина

- той се оказа едва на “провет-
ривото” 5-о място в листата. В
следващата Дума със сигурност
няма да бъде председателят на
международната комисия Алек-
сей Пушков, който заедно с
други действащи 50 депутати
загуби първичните избори и не
влезе в листите. Затова пък със
сигурност ще се появят няколко
популярни нови лица, например
командващият въздушно-де-
сантните войски Владимир Ша-
манов, “синът на Д’Артанян”
Сергей Боярски (номер 2 в Пе-
тербург) и главният редактор на
в. “Култура” Елена Ямполска
(номер 1 в Курганска и Челя-
бинска области).

Основните
конкуренти

В седмите поред избори за
Държавната дума участват 14
партии.

“Гражданска платформа” с
председател Р. Шайхутдинов

“Гражданска сила” с лидер К.
Биканин

“Единна Русия” начело с пре-
миера Д. Медведев

“Руската екологична партия
“Зелените” с председател А.
Панфилов

“Комунистическа партия ко-

мунисти на Русия” с лидер М.
Сурайкин

“Комунистическа партия на
Руската федерация” начело с Г.
Зюганов

“Родина”, оглавявана от А.
Журавльов

“Руската партия на пенсионе-
рите за справедливост” с пред-
седател Е. Артюх

“Справедлива Русия” с лидер
С. Миронов

“Либерално-демократическа-
та партия на Русия” с председа-
тел В. Жириновски

“Партията на растежа” наче-
ло с Б. Титов

“Републиканската партия на
Русия - Партия на народната
свобода” с председател М. Кася-
нов

“Патриотите на Русия” с ли-
дер Ю. Семигин

“Руската обединена демокра-
тична партия “Яблоко” с предсе-
дател Е. Слабунова.

Под лупа

Освен с по-голяма конкурен-
ция, кандидатите за депутати се
сблъскаха на тези избори и с
жестоки проверки. Редица по-
тенциални кандидати за новата
Дума “изгоряха” заради това, че
не са предоставили изисквани-
те от закона задължителни за

- Само три политически партии са участвали във всичките
шест предизборни кампании за Държавната дума: ЛДПР,
КПРФ и “Яблоко”
- Партиите, които са успели и шестте пъти да се преборят
за депутатски мандати, са само две: КПРФ и ЛДПР
- Трима представители на политическите сили в Русия са
успявали да съберат най-голям брой гласове по време на
избори за Думата: през 1993 г. - ЛДПР, през 1995 и 1999
г. - КПРФ, през 2003, 2007 и 2011 г. - “Единна Русия”.

ито 60 са се опитали да скрият
този факт. Всички те са отстра-
нени от изборите.

Ще успеят ли обаче остана-
лите в листите кандидати да от-
говорят на очакванията на пре-
зидента Путин? “Най-важното е
- този човек и тези хора, които
искат да се занимават с органи-
зирането на живота на някакви
колективи, големи или малки,
без значение дали на ниво учи-
лище, институт, университет,
район, град, област, страна -

новите парламентаристи ще оп-
равдаят изискванията на
държавния глава?

А победителят на 18 септем-
ври вече е известен - управлява-
щата “Единна Русия” няма да
отстъпи властта. Въпреки че как-
то подчерта наскоро ръководи-
телят на ВЦИОМ (държавният
Общоруски център за проучване
на общественото мнение) Вале-
рий Фьодоров: “Всякакви руски
избори ще бъдат непълни без
изненада”.
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реди два месеца прези-
дентът на Филипините Род-
риго Дутерте с прякора Па-
лача обяви война на нар-
котърговците. Всъщност още

преди да бъде избран, той обеща да
избие “до крак” всички наркотъргов-
ци, и засега спазва предизборното си
обещание. Дутерте даде на полиция-
та и военните заповед да са сурови с
тези, които продават на гражданите
на страната забранени вещества. А
ако силовите структури не успеят да
се справят, заяви Дутерте, обикнове-
ните филипинци ще им помогнат.

Народът на Филипините, трябва да
се признае, наистина ентусиазирано
подкрепи лидера си: още като кмет на
град Давао Палача с твърда ръка
възстанови реда на подведомствена-
та му територия.

“Онези, които унищожават живота
на децата ни, ще бъдат унищожавани
- предупреди Дутерте. - Онези, които
убиват моята страна, ще бъдат убива-
ни. Просто така. Без церемонии. Без
извинения”.

Обявената от президента война
вече отне живота на над 2000 пред-
полагаеми наркодилъри - като прави-
ло тях ги разстрелват или униформе-
ни полицаи, или небезразлични граж-
дани, обединени в отряди за възста-
новяване на реда. Почти милион нар-

Палача и неговата война
Президентът на Филипините не спира кървавата битка с наркотърговците

Резултатът от полицейски патрул във филипинската столица Манила:
найлонови чували с телата на заподозрени за наркотърговия,

неподчинили се на силите на реда

котърговци предпочетоха да се пре-
дадат на полицията, за да се спасят
от смъртта. Много тях носят на китките
превръзки с името на Дутерте - мате-
риали, използвани в рекламната му
кампания за изборите.

На практика всяка вечер загиват
хора при полицейски акции срещу

Наркотърговец, убит при престрелка с полицията. Откакто президентът
Родриго Дутерте обяви война на наркодилърите, на Филипините са загинали
2400 наркотърговци. Повечето от тях са ликвидирани от местни отряди за

опазване на реда

Надписът на табелката гласи: “Аз съм
наркотърговец, наркоман и крадец.

Прави като мен - и ще умреш”. Това
парче картон лежи до тялото на

наркодилър, линчуван от местен отряд
за опазване на реда

действия Дутерте рискува да настрои
срещу себе си някои от най-влиятел-
ните участници в политическия живот
на страната. Във филипинския Сенат
вече тече разследване относно
извънсъдебните убийства, а Дутерте
влезе в публичен спор с ръководещия
разследването сенатор.

Безмилостната война на президен-
та е вследствие на масовото разпро-
странение на бялото кристално хапче
метаамфетамин, известно като “шабу”.
Шабу е евтино, лесно се прави и към
него се пристрастяваш много бързо.
То предлага бягство от сивия и труден
живот в бедните квартали. Хапчето е
истински хит сред работниците, осо-
бено при тираджиите, които са на
волана по цял ден.

Шабу струва около хиляда фили-
пински песо за грам или 22 долара.
Може да се пуши, да се инжектира,
да се смърка или да се разтваря във
вода.

Във Филипините има огромни ла-
боратории, които произвеждат тонове
от тази дрога. След това тя се разпро-
странява в цяла Азия.

Според филипинския президент в
страната му има истинска епидемия
от шабу, засегнати са милиони души.
Освен това хапчето е и доста пече-
лившо. Той изброява 150 висши
държавни служители, военни и съдии,
свързани с търговията с наркотици.

На върха на пирамидата са петима
генерали от полицията. Но мишените
на смъртоносните отряди са на ниски-
те нива.

 Всяка вечер в предградията на
Манила се откриват окървавени тела.

Полицаи във филипинската столица чакат катафалка. Край оградата лежат
тела на наркотърговци, застреляни по време на патрула

Полицаи се молят, преди да тръгнат да патрулират.
Предстои им поредна акция в манилско гето

П

предполагаеми укрития на наркотра-
фиканти. Властите твърдят, че всички
заподозрени са били въоръжени и са
убити, защото са се съпротивлявали

на арестите.
Но убийствата, извършени от мир-

ни граждани, също са многочислени.
Някои жертви бяха убити насред ули-
цата. Рано сутрин на запустели места

Кръвопролитията предизвикаха
критики от страна на ООН и различни
организации за защита на човешките
права, но Дутерте се зарече да
продължи кампанията и да не се спи-
ра на вече постигнатото. А в отговор
на критиките Дутерте заплаши, че ще
напусне ООН и заедно с Китай и дру-
ги страни ще сформират нова светов-
на организация.

От началото на неговия президент-

се откриват тела, чиито лица са по-
крити с ленти скоч. Често наблизо има
бележка, която ги обвинява в наркот-
рафик.

В 90% от случаите това са бедни хора
- шофьори, наемни работници, безра-
ботни. Често близо до труповете има
надписи, които предупреждават дру-
гите да не се замесват с наркотиците.

Но не само наркодилърите са на
прицел на властите. Преди да зачес-
тят убийствата, полицията в столицата
Манила също поде кампания, чието
кодово име “Оплан Роди” съдържа
прякора на новия президент (от Род-
риго). Целта е да се очистят улиците
от пияни и скитници. Така заловените
по тези провинения са откарвани в
полицейските управления, където би-
ват принуждавани да направят 40
лицеви опори, за да избегнат затво-
ра, пише Франс прес.

Настоящият президент на Филипи-
ните е твърдо решен да изведе кампа-
нията срещу наркотиците до победен
край. В реч пред свои симпатизанти
наскоро Дутерте каза: “В живота вина-
ги има цена, която трябва да се плати.
Вие изберете каква да бъде: безопас-
ността и удобството на населението
или животът на престъпниците”.

(По материали от
чуждия печат)

ски мандат Дутерте вече е повдигнал
обвинения за участие в нелегална
търговия с дрога срещу повече от сто
правителствени служители. С тези си
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А
Ако това се беше случило преди т.

нар. Революция на достойнството, както
официално наричат Майдана и превра-
та от 2014 година, то площадите вече
щяха да бъдат пълни с “будната съвест
на нацията”, чужди дипломати щяха да
се включат в критиките към властта,
щяхме да видим много неща, които вече
са до болка втръснали. А сега... едно
голямо нищо. С малки изключения ни-
кой не прави акции, митинги, шествия,
протести в защита на свободата на сло-
вото. Вместо това на 5 и 6 септември
журналистите от “Интер” бяха отново
подложени на тормоз от страна на агре-
сивната тълпа, която им пречеше да

От стр. 9

Пожарникари
се борят
с пламъците
в телевизията

Сградата
на “Интер”
бе подпалена
с коктейли
“Молотов”

влизат или да напускат сградата на те-
левизията. Нямаше чужди дипломати,
нямаше неправителствени организации
с грантово захранване, нямаше млади
одухотворени лица, които да каканижат
фрази, все едно взети от стандартен за
Източна Европа “цитатник на младия
политически активист”. Нищо. Все едно
с “Революцията на достойнството” се е
изчерпало и цялото достойнство на “про-
гресивната проевропейска обществе-
ност” в Киев.

Случката с “Интер” още веднъж по-
казва двойствеността на т. нар. граждан-
ско общество - на думи всички за са
свобода на словото, но когато инци-
дентът се случи, се действа по целесъо-
бразност, която обикновено се опреде-
ля от този, който поръчва и плаща музи-
ката. В случая западните държави нямат
интерес да бъде спретнат протест сре-
щу украинската власт, още повече, ако
се потвърди версията, че министърът на
вътрешните работи е замесен в инци-
дента. Това би означавало да бъде из-
ваден на показ пред света истинският

сметки между различните олигарси -
всичко това създава висока степен на
недоверие към медиите от страна на
народа. И съответно съдбата им започ-
ва все по-малко да вълнува хората, за-
щото те схващат медиите като част от
статуквото, което им е опротивяло.

Слепотата на Запада към случая с
“Интер” може логично да бъде обясне-
на. Тя се вписва в цялостното поведение
към Русия. Афоримзът “Врагът на моя
враг е мой приятел” обаче няма да бъде
точен в случая. Украинската власт не е
приятел на западните ментори. Тя е
оръдие за постигане на геополитически
цели, което обаче все по-често дискре-
дитира колективния Запад. Разкритията
за тайните затвори на СБУ, поредицата
от самоубийства и убийства на общест-
веници, политици, журналисти, очевад-
ното вече нежелание да се изпълняват
Минските споразумения, перманентна-
та корупция, провалите в икономиката,
липсата на контрол върху доброволчес-
ките батальони, влошаването на крими-
ногенната обстановка, всичко това все

по-трудно може да бъде приписвано на
козните на Москва. Разбира се, за нуж-
дите на пропагандата тази линия ще
продължи да се използва, но ефектив-
ността й става все по-малка.

Разклащането на ситуацията в Ук-
райна, което впрочем не е спирало вече
2,5 години, кой знае защо се разглежда
от западните медии и политици преди
всичко като заплаха за Русия, защото
смятат, че експортът на нестабилност би
бил в тази посока. Най-много се опася-
вали на Запад от вълна от икономиче-
ски емигранти. Това изобщо не е вярно.
Една от най-големите опасности, редов-
но подценявани, е фашизацията на т.
нар. доброволчески батальони, а също
неколкото въоръжени формирования от
кримски татари, разположени на мате-
рика в Херсонска област. Събитията от
последната година, включително атен-
татът с унищожаването на електропре-
носната мрежа към Крим, заявките за
извършване на диверсии от страна крим-
ски татари, парадирането с това, че в
тези батальони - “Аскеир”, “Крим” и “Но-
ман Челебиджихан” - има радикални
ислямисти, би трябвало да запали лам-
пичката в главите на европейците. За
американците е ясно, че не им пука.

Случаят с Ахмед Чатаев, за чиято
терористична дейност европейците си
затваряха очите, защото тя е била насо-
чена срещу Русия, е особено показате-
лен и може да служи като модел как
могат да се развият нещата. Чатаев бе
обявяван за борец с “режима в Русия” и
многократно пускан на свобода от съди-
лища в Грузия, Украйна, Швеция и Бълга-
рия, докато накрая не взриви летище
“Ататюрк” в Истанбул. Сега така посре-
щат из Европа т. нар. представители на
кримско-татарския народ Рефат Чубаров
и Мустафа Джамильов, които имат вли-
яние върху въпросните батальони с ис-
лямисти в Украйна. Американският жур-
налист и документалист Марцин Момон
в сайта The Intercept разказа още в на-
чалото на миналата година, че ислями-
сти, обучени в тези кримско-татарски
батальони, могат без проблеми да полу-
чат визи за Полша и вече веднъж по-
паднали на територията на Европейския
съюз, да правят каквото си искат. Украй-
на всъщност се оказва огромна пробой-
на в сигурността на Евросъюза, не че
ислямисти не влизат с потока на т. нар.
бежанци и по други пътища. Освен това
тези хора лесно могат да получат ле-
генда, че са жертви на “руските окупа-
тори” в Крим и така да получат по-лесно
убежище, документи, достъп до медий-
но внимание, което пък да послужи за
замаскиране на истинската им дейност.

Не бива все пак да смятаме, че хора-
та, които се занимават професионално в
Европа със сигурността, са кръгли глу-
паци и не виждат и анализират какво се
случва на територията на Украйна и
какви рискове идват и може да дойдат
оттам. Проблемът с тяхната локализа-
ция и превантивната работа обаче опи-
ра до политиците. Докато всичко, случ-
ващо се в Украйна, бъде пречупвано
през призмата на новата студена война
с Русия, рисковете пред Европа само
ще нарастват. Възможният колапс на
тази бивша съветска република може
да се окаже по-опасен за ЕС, отколкото
за Русия. Федерацията има набор от
възможности да използва възникналия
естествен буфер от дружески територии
срещу гнойта, която ще изтече от спук-
ването на украинския цирей.

В Украйна вече има отработена система за използването на различни
фашистки, националистически и откровено бандитски групи

в разчистването на сметки между олигарси, политически конкуренти
и изобщо, за да прибереш собствеността, на която си хвърлил око

гнусен образ на клептоманската власт в
Киев, чийто представители са готови да
използват както откровени фашисти,
така и чиста проба бандити, за да си
разчистват сметките. В негативна свет-
лина биха се оказали и западните кура-
тори на киевския режим, които пък не
просто не се гнусят, а направо акушира-
ха при израждането на тази клептоман-
ска фашизирана върхушка, тъй като
смятаха тя да играе ролята на острие
срещу Русия. Затова и “гражданското
общество” си наляга парцалите и чака
сигнал, за да се активира при поредна-
та целесъобразност.

Обаче и самите медии в Украйна със
своето поведение се докараха до тако-
ва положение, че съчувствието към тях
да намалява правопропорционално на
броя на дните, изминали след послед-
ния Майдан. Системното насаждане на
антируски тезиси в страна, където две
трети от населението говори в бита на
руски, откровените лъжи за ситуацията
в страната, натрапването на военна
психоза, участието в разчистването на При атаката срещу “Интер” най-тежко пострада журналистката Елена Зорина
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“Казвахме ви го отново и
отново, но кой ни слуша? През
последните години европейски-
те граждани скандираха, писа-
ха, демонстрираха, обявяваха
се срещу властта на корпора-
циите и банките. Вие вече зна-
ете какво искаме от вас. Пла-
щаме ви, за да го осъществите.
Просто го направете!” Това гла-
си коментар във фейсбук про-
фила на Европейския парла-
мент, публикуван миналата го-
дина по това време. Предвид
ситуацията в ЕС този упрек е
валиден и към днешна дата.

“Ясно е, че европейските
граждани са гневни от факта,
че богатството е концентрира-
но в ръцете на 1 процент от
населението. Това трябва да
спре! Но партията на Меркел
представлява интересите точно
на тези хора и онези, които
биха искали да се наредят сред
тях”. Така потребител от Испа-
ния коментира политиката на
германския канцлер, с която тя
се стреми да доминира на ев-
ропейската сцена.

“Всички заедно трябва да
решим - Европейски съюз ли
сме или Германски съюз”, заяви
гръцкият премиер Алексис Ци-
прас преди срещата на т.нар.
“Клуб Мед” (Средиземноморски
клуб) в Атина в края на минала-
та седмица. Думите му ясно
изтъкват един от основните про-
блеми на ЕС, а именно лидер-
ството на Германия, което все
по-малко се нрави на остана-
лите страни членки. А срещата,
организирана по инициатива
на Атина, освен че е определя-
на като хитър дипломатически
ход за възвръщане на гръцките
позиции на европейско ниво,
всъщност е поредният прът в
колелата на доминацията на
Берлин. Сякаш не й стигаше на
клетата фрау Меркел напорис-
тата Вишеградска четворка, а
сега и южната ос на Европа
тръгна да й се противопоставя.

Фрагментацията в Европей-
ския съюз не е от вчера, но
вече започва да придобива по-
колосални размери. Разделени-
ето между богатия Север и бед-
ния Юг става все по-непреодо-
лимо, различията между Запа-
да и Изтока на Стария свят
също се задълбочават. Имаме
водещи европейски държави,
които стриктно следват своите
интереси, които пък често са в
ущърб на останалите страни
членки. А в същото време про-
кламират ценности като равно-
поставеност и солидарност.

Главната причина да се стиг-
не до формирането на вътреш-
ноевропейски групи по интере-
си се корени в редицата по-
грешни политически ходове
именно на германския канцлер.
Също така и в стремителното
отдалечаване на Евросъюза от
заветите на Дьо Гол, който виж-
даше неговото бъдеще като
“обединение на отечествата” от
Лисабон до Урал.

Именно вътрешните битки в
ЕС са новото предизвикателст-
во пред германския канцлер, с
което трябва да се справи, ако
иска да удържи юздите както
на своето лидерско бъдеще,
така и на ЕС, но такъв, какъвто
го иска Берлин. Изгледите да
успее в това начинание изблед-
няват с всеки изминал ден, с
всека следваща нейна позиция,
която вече среща недоволство-
то както на германските граж-
дани, така и на политическите
партньори на канцлера.

И не става въпрос само за
мигрантската криза, политика-
та към която - за всички е ясно,
бе тотално погрешна от самото
начало. Освен от твърдата по-
зиция на страните от Вишеград-
ската четворка, която остава
непроменена и след диплома-

европейско решение на бюд-
жетните затруднения. И т.нар.
спасителни заеми вместо да из-
бавят от кризата, я задълбочи-
ха, както виждаме в Гърция.
Вечните порицания от Брюксел,
изповядващ германските въжде-
ления, дойдоха в повече, недо-
волството растеше ли, растеше,
докато не се стигна до форми-
рането на съюзи в рамките на
ЕС, които следват своите реги-
онални интереси, а не герман-
ските, завоалирано представя-
ни като общоевропейски.

И сега имаме Берлински
кръг, състоящ се от Германия,

Финландия, Холандия, Дания,
Швеция, Австрия, Словения,
Хърватия и нашата страна, коя-
то стриктно следва политиката
на Меркел. Срещу него имаме
Вишеградската четворка - Ун-
гария, Чехия, Полша и Слова-
кия, и Средиземноморската
седморка (Франция, Испания,
Португалия, Малта, Кипър,
Гърция, Италия), която след сре-
щата в Атина дава сериозна
заявка за изграждането на
обща позиция в рамките на ЕС.

Фактът, че от доста време
страните от четворката говорят,
че ще представят в Братислава
общ план за реформи в ЕС, и
изказвания, че имат обща ре-
цепта за по-доброто бъдеще на
съюза, е значещ сам по себе си
- постигането на общи решения
е изключително трудно, един-
ството е химера. Вишеградска-

това. Не сте прав, г-н Шойбле.
Защото промяната, която пред-
лагат именно тези лидери, е
търсена и желана от обикнове-
ните европейци, които все по-
трудно изкарват насъщния си,
докато заплатите на еврочинов-
ниците растат.

Но е нормален ропотът сре-
щу това обединение и защото в
основата му е непослушното
дете Гърция, чиито финансови
затруднения, както се чува, ще
се използват от Берлин и в
борбата с мигрантската криза.
Солидарност?! В началото на
септември Ангела Меркел за-
яви, че репатрирането е едно
от ключовите решения на кри-
зата с бежанците, а вътрешни-
ят й министър Томас де Мезиер
се застъпи за връщане на
Дъблинския регламент. Според
него ситуацията в Гърция е до-

среща в Братислава на 16 сеп-
тември? Уви, не. Според пред-
варителни информации на дип-
ломатически източници основ-
ната цел на тази среща ще бъде
демонстрацията на единство
след решението на британците
да затворят вратата пред ЕС.
Това ще е и първият Европей-
ски съвет в състав 27 страни, без
участието на Великобритания.
Интересно е, че срещата е не-
формална, което изключва въз-
можността да произведе кон-
кретни заключения или полити-
чески декларации. Трябва само
да изпрати ясен сигнал към ев-
ропейските граждани - ние сме
заедно, ще се справим, да им
вдъхне сигурност на фона на
заплахите от тероризъм. Само
че те вече не вярват на празни
обещания. Що се отнася до си-
гурността, редица анализатори
са на мнение, че несигурна Ев-
ропа е проблем за САЩ, но и
шанс те да станат гарант за си-
гурността й. Именно проектът за
общоевропейска армия, за коя-
то говориха в писмото си след
“Брекзит” германският външен
министър и френският му коле-
га, всъщност е само прикритие
на тези щения.

“Брекзит” предоставя въз-
можност ЕС да поправи греш-
ките си”, твърди Виктор Орбан.
Дали обаче това е постижимо?
А каква ще е позицията на бъл-
гарското правителство в Брати-
слава, ще реши ли най-сетне да
следва националния интерес,
ще прояви ли отговорно пове-
дение, а не да кима безропотно
на Меркел? Прави впечатление,
че българският премиер не бе
поканен на срещата в Атина. Ни-
що, че не сме средиземномор-
ска страна, ние като Гърция сме
външна граница на ЕС и сме
силно уязвими пред мигрантския
наплив и силно заинтересовани
да се намери работещо реше-
ние на проблема. Или пък ун-
гарският премиер Виктор Орбан,
който нееднократно се изказва
в защита на България, не цели
да ни привлече в неговата гру-
па по противопоставяне на Бер-
лин, идвайки у нас, или пък пре-
миерът Борисов, тъй като пока-
ната е негова, не демонстрира
именно това?

Неотдавна френският прези-
дент Франсоа Оланд предло-
жи създаването на клубове по
интереси в рамките на ЕС, с
което еднозначно даде заявка
за Европа на няколко скорости,
от която мнозина се опасяват,
но която отдавна е факт. Дали
именно по-малките обединения
в рамките на ЕС не са път към
спасението на рухващия евро-
пейски проект?

тическите совалки на Меркел
преди Европейския съвет идния
петък, Берлин е “шамаросан” и
от категоричното становище на
Австрия и германската провин-
ция Бавария, тонът на чийто
премиер става все по-остър.

В пика на финансовата кри-
за Германия избра да пожерт-
ва закъсалите страни, като ги
бутне още по-надълбоко в бла-
тото, вместо да се вземе общо-

та четворка е прозряла: ЕС се
нуждае от реформи, които да го
доближат до европейските
граждани, както заяви полският
премиер Беата Шидло.

В същото време европейски-
те лидери от “Клуб Мед” скоро
ще се срещнат отново, този път
в Португалия. Не е зле Меркел
и нейните сподвижници да взе-
мат това под внимание, а не с
пренебрежение, както се изка-
за германският финансов ми-
нистър Волфганг Шойбле: Кога-
то социалистическите партийни
лидери се съберат, нищо осо-
бено умно не произлиза от

статъчно добра, така че те мо-
гат да изпращат обратно бежан-
ците, които идват към Германия.
Солидарност?!

А пък други водещи герман-
ски политици са дълбоко раз-
тревожени, че коалицията на
южните страни може да има
блокиращо малцинство, което
да възпира всички закони, кои-
то не харесва. Ето ти още една
заплаха за германско-европей-
ската политика!

Ще го бъде ли ЕС, или не -
смятате, че на този въпрос ще
търсят отговор европейските
лидери на неформалната си

Вишеградската четворка и непослушникът Орбан сериозно
се противопоставят на политиката на Меркел

Разделението между страните в ЕС се
задълбочава, постигането на единни

решения става все по-трудно
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Панчо ПАНЧЕВ

От дума на дума, та в... ДУМА

С тава дума за голямата
българска актриса Та-
тяна Николаева Маса-
литинова, дала с игра-

та си изключително много на
българския театър...

Народната артистка Таня
Масалитинова е родена в
чешката столица Прага.

Баща й - народният ар-
тист Николай Осипович Ма-
салитинов, от 1925 г. до
смъртта си през 1961 г. е
режисьор в Народния театър “Иван Вазов”. Поста-
вя сто и четирийсет пиеси, между които “Тартюф”
на Молиер, “От ума си тегли” на Грибоедов, “Ре-
визор” на Гогол, “Без зестра” на Островски, “Жи-
вият труп” на Толстой, “Врагове” и “На дъното” на
Горки и много други...

Голяма роля е изиграл той за създаването и
утвърждаването на българската драматургия, като
е поставил (някои за първи път) “Майстори” от
Рачо Стоянов, “Албена”, “Боряна” и “Милионерът”
от Йордан Йовков, “Вражалец” и “Златната мина”
от Ст.Л. Костов, “Царска милост” от Камeн Зида-
ров и много други.

И много други заслуги има Н.О. Масалитинов за
българския театър. Играе като актьор в пиесите
“Тартюф”, “От ума си тегли”, “Пред залез слънце” и
други, открива драматична школа към Народния
театър, която после става ВИТИЗ...

Дъщеря на този колос на българския театър е
малката Таня. Родена е на 2 септември 1921 г.,
започва да учи в Художествената академия, но
прекъсва и тръгва по следите на баща си.

Не само играе на първата наша театрална сце-
на, но се и снима във филми като “Точка първа от
дневния ред” (1956), “Рицар без броня” (1966), “Сбо-
гом, приятели” (1970) и други.

Играе и поставя също в театрите “Сълза и смях”,
“199” и в Габрово. Разбира се, това е между друго-
то, а четиридесет и шест години е на сцената на
Народния театър “Иван Вазов”...

Разбира се, това не й пречи да играе дълги
години (поне 10, ако не се лъжа) заедно със своята
приятелка, чудесната актриса Славка Славова в
пиесата на Валери Петров “Театър, любов моя!”.

В едно от своите интервюта Таня Масалитино-
ва на въпроса “Обичате ли сладко?” споделя след-
ното: “Да. Всичко, което е сладко, обичам. Напри-
мер една хубава торта с прекрасен крем е нещо
чудесно. Истината е, че като бях малка, бях много
лакома.

Постоянно ме болеше стомахът, доколкото си
спомням. И ми казваха, че това се получава, защото
прекалено много ям...”

Позволявам си да пъхна този цитат, защото
големи усилия й е коствало на тънката актриса,
каквато я помним, за да бъде винаги стройна и
привлекателна.

Между многото роли, които е изиграла на сце-
ната на Народния театър, в Театър “199” и по други
сцени, се открояват участията й в пиеси като “Три
сестри” на Чехов, “Дванайсета нощ” на Шекспир,
“Варвари” на Горки, “В полите на Витоша” на Яво-
ров, “Скакалци” на Ст.Л. Костов, “Сама” от Альошин,
“Майка на своите деца” от Афиногенов и други.

Във всичките си превъплъщения Таня Маса-
литинова ни кара да забравим за актрисата и да
я възприемаме само като образа, който играе...
Тази театрална магия е достъпна за малцина и
Таня е един от тях.

Нейната колежка и приятелка - актрисата Ма-
рия Стефанова, пише по повод смъртта й: “От нас си
отиде забележителен човек. Таня е не само чудес-
на, органична, плътна, надарена актриса. Таня беше
изключително интелигентен, изобретателен човек.
Тя живя живота си пълноценно. Владееше няколко
езика, превеждаше. Докато боледуваше, написа
великолепен текст, който пригоди като пиеса. На
своите 92 години Таня нито за миг не изпускаше
нишката на мисълта си. Надявам се горе да я по-
срещне Славето, голямата актриса Славка Славо-
ва. Те са един голям, трудно повтарящ се дует...”

Таня Масалитинова още от дете е мечтаела
за театър. На девет години тя написва една ужас-
но къса, но в три действия, пиеса, която поставя
в двора им, зад завеса от чаршаф...

Преди този спомен можем да приложим още
един. Малката Таня казва: “Първото нещо, което
помня на този свят, е една зоологическа гради-
на, където хранех сърничките. Като на сън ми е!
Мама твърдеше, че така, както го описвам, е
било в Берлин, където сме живели, когато съм
била на две годинки.”

А аз се помня в България...

ИЛИЯНА ЙОТОВА:

Започваме битката
за България
Изказване пред Националния съвет на БСП

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Талантливата
щерка на

Масалитинов

Скъпи приятели, уважаема г-
жо председател, генерале, дру-
гари,

Благодаря ви за доверието,
което ми гласувахте с тази номи-
нация.

С днешния избор започваме
истинската битка, битка трудна.
Но от нас и само от нас зависи
победата ни в нея, от това как ще
работим и какво ще направим
през оставащите броени дни.

Всичко е в наши ръце.
Основният ни опонент се крие.

Това не е случайно - той не иска
политически дебати и не може да
ги проведе.

ГЕРБ превръщат
изборите в купен мач

Те искат отново да назначат
българския президент. Това пове-
дение е подигравка с изборите,
обида за българските граждани.

Сигурно така е по-лесно за
всяка партия. Но ние не искаме
такива избори и не искаме такъв
президент. За разлика от тях ние
сме честни с българските граж-
дани. Предлагаме им алтерна-
тива и избор, с достойни и авто-
ритетни хора. Защото ние сме
единствената политическа сила,
която осъзнава важността на
тези избори. Това не е просто
битка за власт, нито битка за
един пост. Това е битка за
България, за нейното значение
на световната политическа сце-
на през следващите пет години.
Това е битка за живота и бъде-
щето на всеки български граж-
данин. Президентските избори
са национални избори, в които
обединението е важно, а не
разделението.

Мизерия, бедност,
безнадеждност

страх за сигурността. Това е
днешният дебат на България.
ГЕРБ се крият от този дебат и не

искат да го водят. За тях и всички
останали партии изборите са
въпрос на оцеляване. И нас ис-
кат да ни вкарат в тази група.
БСП влиза в кампанията не за
да спаси себе си или да оцелее.
С нашите кандидати БСП пред-
лага национален и политически
избор на България.

В днешната ситуация прези-
дентската институция има отго-
ворността да покаже, че ние,
българите, имаме самочувствие,
роля и място в света, който ни
заобикаля. И това не е ролята
на послушни или платени слуги
на чужди интереси. България
има своя национална кауза и
свои национални интереси. И
българският президент трябва
да ги отстоява. Как?... Ние зна-
ем отговора.

.Имат ли другите
решение? Не.

.През последните няколко го-
дини президентската институция
се изпразни от съдържание. Пре-
зидентът представляваше тясно
политически, лобистки и частни
интереси. Той олицетвори разде-
лението. Парадоксално! Той, кой-
то трябва да олицетворява и за-
щитава държавността, се отрече
от нея! Опита се да унищожи
смисъла на Съединението и на
демократичния избор изобщо.

Огромно предизвикателство
за тези избори не е да повишим
доверието към нас като партия.

В тези избори
трябва да отвоюваме

държавността

Приятели,
Често в срещите си със стоти-

ци и хиляди хора сме си говорили
за промяната. Всекидневно виж-
даме, че българите не желаят да
бъдат хора “втора ръка”, хора без
перспектива и надежда за себе
си и за децата си. През остава-

щите дни ние трябва да ги убе-
дим, че има шанс. Ще ни казват,
че това не е работа на президен-
та. А каква е тогава неговата ра-
бота, ако не страната да е силна,
а българите - защитени?

А сега ще се обърна към вас
като членове на Българската со-
циалистическа партия.

Отново ще пророкуват
как си отиваме

Всеки спор и дебат ще бъде
представен като скандал и раз-
деление. Отново ще ни приписват
всички вини и това е естествено
за хора, които са слаби и не мо-
гат да предложат нищо. Винаги
се оправдават с БСП! В тази зала
трябва да покажем приятелство,
вяра и доверие помежду ни. Тога-
ва хората отвън ще чакат от нас
мъдрост, единство и сила.

С победата на тези избори
правим първа стъпка към промя-
на в България в името на всеки
български гражданин, в името на
социалната справедливост, в име-
то на икономическа и политичес-
ка перспектива.

Да покажем каква България
искаме и ни е необходима в този
размирен и опасен свят! На нас

не ни трябват
врагове, а мостове

Ние имаме и изпълняваме сво-
ите ангажименти към Европа. Но
не искаме да ни вкарват в нови
войни - тези войни не са наши.
Няма да допуснем пренаписване
на уроците от историята и воде-
нето на измислени битки с Русия.

Скъпи другари,
Заедно сме вече 20 години и

в огорчението от загубите, и в
радостта от успехите. Аз съм кан-
дидат за вицепрезидент на Бълга-
рия, но за мен най-важна е ваша-
та подкрепа.

Успех на всички кандидати,
защото пак ще бъдем заедно!
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Áúëãàðèÿ è Óêðàéíà ñà ñúáðàòÿ
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В София са наясно, че без „Газпром” създаването на хъб „Балкан” едва ли е възможно

ННННН
езависимо от съпротивата, “Газпром” преследва последова-
телно стратегическата си цел - снижаване на зависимостта от
транзита на газ през територията на трети страни. Газовата
компания пристъпва към реализацията на проекта “Турски
поток” - газопровода, който ще заобиколи Украйна и България,
пише в анализ по темата АНДРЕЙ КАРАБЯНЦ за агенция
„Прайм”. Ето и пълния текст на статията.
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БОЙКО И МОСКВА

Премиерът на България Бойко Бори-
сов напоследък кардинално промени
възгледите си за сътрудничеството с
Русия. Ръководството на страната иска
да създаде в района на Варна газов
хъб, който да се превърне в снабдите-
лен център за цяла Югоизточна Европа.

Забележителното е, че България
вече имаше такава възможност, но
тъкмо Борисов не само отказа да се
възползва от нея, но дори я определи
като противоречаща на интересите на
България. Именно правителството на
Борисов блокира строителството на
“Южен поток” с капацитет от 63 куб.м,
с което сложи кръст на съвместните
руско-български проекти в енергийна-
та сфера. И то въпреки сключеното
обвързващо междуправителствено спо-
разумение между Москва и София.

Сега същият този политик твърди,
че това е било направено “в името на
европейската солидарност” и по насто-
яване на Брюксел, тъй като газопро-
водът не съответствал на “Третия енер-
гиен пакет” на ЕС. Въпросният “пакет”
забранява износителите на газ да са и
собственици на тръбата, по която се
осъществяват доставките.

Сега, след отказа от “Южен поток”,
България се надява с подкрепата на
ЕК да създаде газоразпределителен
център “Балкан”. Като потенциални
доставчици на газ се разглеждат Ру-
сия, Азербайджан, Туркменистан, Иран,
както и страните-производителки на
втечнен газ. С цел привличане на до-
ставчици на 5-6 септември бе проведе-
на газова конференция във Варна, на
която българското ръководство възла-
гаше огромни надежди.

В София са наясно, че без руския
“Газпром”, който е най-крупният играч
на енергийния пазар в Европа и един-
ственият за момента доставчик на газ
за България, създаването на хъба “Бал-
кан” едва ли е възможно. Борисов до
последно се надяваше на участието на
“Газпром” в конференцията, но във Вар-
на не дойде нито един представител на
руската компания. Нещо повече, шефът
на “Газпром” Алексей Милер навръх
конференцията подчерта, че компания-
та не планира да променя маршрута на
“Турски поток” и да го отклонява към
българското крайбрежие.

БОЙКО И БРЮКСЕЛ

Възстановяването на отношенията
между Москва и Анкара се отрази край-
но положително върху реализацията на
проекта “Турски поток”. Партньорите,
ръководейки се от прагматични съобра-
жения и осъзнавайки взаимната си изго-
да, предприемат всички необходими
мерки за ускоряване на строителството
на газопровода от черноморския бряг на
Русия до европейското крайбрежие на
Турция и навътре, до гръцката граница.
От Гърция, която е член на ЕС, ще може
да се извършват доставки в различни
направления и създаването на хъба “Бал-
кан” автоматично става ненужно.

“Няма да позволим България да бъде
заобикаляна. Правото ни на вето ще
бъде използвано. Когато проявихме со-
лидарност и застанахме зад Украйна, в
съответствие с общото решение на ЕС,
знаехме какво губим, но се ръководех-
ме от принципите на общността и евро-
пейските норми”, заяви Борисов преди

конференцията. По думите му българ-
ското правителство ще направи всичко
възможно да не допусне доставки на
газ на европейския пазар, ако те не
минават през хъба “Балкан”. В този слу-
чай обаче ще пострадат интересите на
Гърция, която е готова да получава ру-
ски газ от Турция и да го доставя на
трети страни в Южна Европа.

ЕК тепърва ще оценява икономиче-
ската целесъобразност на проекта и ще
решава въпроса с финансирането. По
оценка на независими експерти строи-
телството на хъба и прилежащата ин-
фраструктура ще струва около 2,2 млрд.
евро. Очевидно цялата финансова те-
жест ще трябва да се поеме от страни-
те-донори на ЕС, които не получават
никаква изгода от проекта, доколкото
той е предназначен да снабдява с гори-

во страните от Югоизточна Европа.
Засега Брюксел не е взел решение

за финансирането на българския про-
ект, което, на фона на “Брекзит”, прави
реализацията му малко вероятна. “Газ-
пром” също не проявява никакъв инте-
рес към проекта.

ДАЙ ГАЗ!

Освен очевидните финансови про-
блеми, нерешен остава и въпросът с
източниците на газ. Плановете на
България са грандиозни. Страната иска
да стане не само “енергиен мост между
Изтока и Запада”, но и да се превърне
в център за ценообразуване на енерго-
носителите за целия регион.

София възнамерява да привлече
експортни потоци на газ от различни
източници. Само че откъде ще идва
газът в България така и не става ясно.
Азербайджанският газ, който се доби-
ва в Каспийския регион в рамките на
проекта “Шах-Дениз-2”, е в незначи-
телен обем - общо 10 млрд. куб.м. За
целта трябва да бъде изградена и
транспортна инфраструктура - тръбо-
проводите ТANАP и TAP с обща дължи-
на над 2200 км.

Не може да се разчита и на газ от
Иран или Туркменистан поради липсва-

щи договори и инфраструктура за до-
ставки от тези страни. Както заявяват от
Брюксел, “Южният транспортен кори-
дор”, който включва изграждането на
TANAP и TAP, е с дългосрочна перспек-
тива. При това няма крайни срокове за
реализацията му.

Друг потенциален източник на газ
за “Балкан” е терминалът за втечнен
газ в Гърция. Политиката на ЕС в об-
ластта на осигуряването на енергоре-
сурси за европейските страни е насо-
чена тъкмо към развитието на инфраст-
руктурата за получаване и доставки на
втечнен газ. Гърция, с подкрепата на
ЕК, планира изграждането на терми-
нал за втечнен газ в района на град
Александруполис с мощност от само 6,1
млрд. куб.м годишно. По предварител-
ни оценки терминалът ще струва 370
млн. евро, а строителството трябва да
завърши до края на 2018 г. Проектът е
все още във фазата на планиране. Ин-
терес към терминала заяви американ-
ската Cheniere Energy, която доставя
втечнен газ за Европа от началото на
тази година. Представители на компа-
нията присъстваха и на конференцията
във Варна. Само че до момента

Cheniere Energy е доставила в Европа
само две партиди втечнен газ, тъй като
не е в състояние да се конкурира с газа,
доставян чрез тръбопроводи.

Така единствената страна, способ-
на да доставя газ на България в до-
статъчен обем, остава само Русия.

ЦУГЦВАНГ ЗА УКРАЙНА

До каквито и размествания да се
стигне на европейската газова дъска,
Украйна при всички случаи изпада в
цугцванг. Ролята на страната като кру-
пен транзитьор на руски газ за Европа
ще намалее, независимо от различни-
те сценарии.

След разпада на СССР транзитът
на газ през Украйна възлизаше на 170
млрд. куб.м/година, а понастоящем обе-
мите не надвишават 140 млрд. куб.м.
Миналата година обемите руски газ,
транзитиран през Украйна, бяха 67
млрд. куб.м. “Ако обемът на доставките
на газ от Русия за Европа през Украй-
на падне под 60 млрд. куб.м/година, то
експлоатацията на газовите съоръже-
ния става нерентабилна”, смята Вален-
тин Землянски - един от водещите ук-
раински експерти в областта на енер-
гетиката. Нещо повече, заради съкра-
щаването на транзита Киев ще трябва

да промени системата за газоразпре-
деление в страната, което ще доведе
до допълнителни загуби.

За Украйна доходите от транзита на
руски газ са много важни. В структура-
та на износа на услуги, който донесе
печалба от 9,55 млрд. щ.д. на страната
през 2015 г., на транспортните услуги,
в това число пренос на газ, се падат
54,8%. По мнението на Землянски до-
ставките на руски газ през Украйна ще
намалеят до 30 млрд. куб.м/година след
изграждането на единия от двата об-
ходни газопровода - “Турски поток” или
“Северен поток-2”, и това е оптимис-
тичният сценарий. От ръководството на
“Газпром” нееднократно са заявявали,
че след 1 януари 2020 г., когато изтича
договорът с Украйна, транзитът няма
да превишава 15 млрд. куб.м/година.

В Киев си дават сметка за пробле-
мите, които ще възникнат за икономи-
ката на Украйна в случай, че това ста-
не. Сега през територията на страната
минават до 40% от руския газ, предназ-
начен за потребителите в Европа. За-
това киевските власти правят всичко
възможно да убедят Брюксел в надежд-
ността на Украйна като страна, осигу-

ряваща транзита на руски газ.
Премиерът Гройсман задължи “Наф-

тогаз” да складира 17 млн. куб.м газ в
подземни хранилища до 1 ноември
2016 г. преди отоплителния сезон. Уве-
личаването на запасите е необходимо,
за да се избегнат проблеми с транзита
в случай на студена зима, когато по-
треблението е в своя пик. В Киев
осъзнават, че само така страната може
да убеди Брюксел в необходимостта от
оказване на натиск върху Русия с цел
да се избегне строителството на газо-
проводи, заобикалящи Украйна.

При всички положения обаче, неза-
висимо от решението на ЕК по проекта
“Балкан” и бъдещите отношения между
Брюксел и Москва в енергийната об-
ласт, Киев е губещ. “Газпром” е в състо-
яние да пренасочи експортните пото-
ци, заобикаляйки Украйна, и да съкра-
ти значително транзита през страната.

В сряда, 7 септември, шефът на “Газ-
пром” Алексей Милер съобщи офици-
ално, че е получил разрешение от тур-
ските власти за започване на строител-
ството на “Турски поток”, което отваря
вратите към практическата реализация
на проекта. Така че след Украйна и
България може да изхвърчи от газовия
пазар заради неконструктивната си
политика.

„Руски дневник”
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Разбираш, че си в средната
възраст, когато ти е все тая къде ходи
жена ти, стига да не те влачи с нея.
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Св. свщмчк Автоном (Отдание на
Рождество Богородично)

МОСКОВСКИЯТ СИТИ БАЛЕТ
ИДВА С „РОМЕО И ЖУЛИЕТА”

АНЯ ПЕНЧЕВА, актриса
АНДРЕЙ ВЪРБАНОВ, конфедерален
секретар в КТ “Подкрепа”
Проф. БОРИСЛАВ БОРИСОВ,
народен представител
ВЪЛЧО КАМАРАШЕВ, актьор
ИВО ХАДЖИМИШЕВ,
художник-фотограф
КИРИЛ ЖЕЛЕВ, финансист, политик
ЛЮБОМИР ДЕНЕВ, композитор,
диригент, аранжор
НИКОЛАЙ МАЛИНОВ, политик,
председател на НД “Русофили”
ПЕТЪР ЛЕСОВ, олимпийски
шампион по бокс, треньор
РЕНИ ВРАНГОВА, актриса

Сити марк арт център -
старо кино “Левски” на бул.
“Янко Сакъзов” 30, ще открие
сезона 2016/2017 г. с успеш-
ния спектакъл “Догодина по
същото време” с участието
на Лилия Маравиля и Хрис-
то Шопов днес, 12 септем-

„Äîãîäèíà ïî ñúùîòî
âðåìå” îòêðèâà ñåçîíà
Сити марк арт център предлага нови заглавия, които ще
продължат да се увеличават с премиери на различни спектакли

Лилия Маравиля и Христо Шопов отново ще зарадват
своите почитатели в “Догодина по същото време”

ври, от 19,30 ч. Продуцент е
Лилия Грънчарова, режису-
рата е дело на Георги Ми-
халков. Сценография и кос-
тюми - Антония Попова.

На 13 септември от
19,30 ч. е прожекцията на
филма “Обич за Гена” на Ди-

митър Сотиров и Милена
Стойкова, който се радва на
голям зрителски интерес. На
19 септември от 19,30 ч. се
играе “Детектор на лъжата”
по Василий Сигарев с учас-
тието на Павел Поппандов,
Филип Трифонов и Албена
Колева. Режисьор е Николай
Гундеров. Спектакълът обе-
щава каскада от комични си-
туации с неочакван край и
парадоксална развръзка.
“Детектор на лъжата” е коме-
дия, която защитава правото
на малки човешки тайни,
които не са по-опасни от най-
явната истина.

На 20 септември е спек-
такълът “Бог Рок” с участи-
ето на Филип Аврамов, Ка-
лин Вельов, Красимир Спи-
ридонов и Венцислав Ве-
лев. Главно действащо лице
в наситения с хумор и све-
жест текст на Даниел Ра-
шев е музиката. Забране-
ният плод на 60-те и 70-те.

На 28 септември от
19,30 ч. в Сити марк арт

център публиката отново
ще има възможността да
съпреживее музикалния
спектакъл “Ла” по текст и с
участието на Рашко Младе-
нов в партньорство с Кон-
стантин Цеков от “ФСБ” -
като автор на музикалните

движения в постановката.
Музикален микс от Бах до
Гершуин, от Моцарт до
“ФСБ”, поднесен с много
хумор и малко тъга като
подходящ вечерен “кок-
тейл” за ценители.

На 29 септември от
19,30 ч. е моноспектакълът
“Откриването” с Ники Соти-
ров и специалното участие
на Теодора Стефанова. Ре-
жисьор е Бойко Илиев, му-
зиката е на Ангел Забер-
ски-син, а костюмите - на
Яна Възвъзова. “Откриване-
то” е синтетичен спектакъл,
в който звучи сакралната и
смазваща изповед на мно-
голик актьор, който търси и
открива...

На 30 септември от
19,30 ч. в Сити марк арт
център ще бъде премиера-
та на спектакъла “Марко
Тотев” под режисурата на
Николай Гундеров, който
ще се превъплъти и в ро-
лята на героя с помощта
на приятели. Наследници-

те на великия мислител,
изобретател, въздържател
и творец Марко Тотев се
събират, за да получат
част от огромното му иму-
щество, научи ДУМА от
пиар експертката Божида-
ра Димова.

Авторът на “Шарлот” и “Деликатност”
- известният френски писател Давид
Фоенкинос, ще се срещне с (по)читатели
на 13 септември, вторник, от 19 ч., в
пловдивската галерия с постоянна екс-
позиция на Енчо Пиронков в Стария град.

Давид Фоенкинос е сред най-успеш-
ните и уважавани френски творци - пи-
сател и сценарист, автор на 13 романа,
много от които вече са преведени на
български. “Деликатност”, излязъл през
2009 г., бе отличен с 10 литературни
награди и преведен на десетки езици.

Ценителите на качествена европей-
ска проза знаят, че Фоенкинос спече-
ли награда “Рьонодо” и “Гонкур на гим-
назистите” 2014 за романа си “Шарлот”
- парещ спомен за художничката Шар-
лот Саломон (1917-1943), убита в Ауш-
виц на 26 години.

По инициатива на Недялко Славов и
Божана Апостолова в Града под тепета-
та стартира важно международно съби-
тие в областта на литературата. Под еги-
дата на общината се откриват “Европей-
ски писателски срещи - Пловдив”, които
ще привличат големи съвременни евро-
пейски писатели и поети. Сред покане-
ните т.г. са изтъкнати творци като Давид
Фоенкинос, Силви Жермен, Мишел Уел-
бек, Юз Алешковски и Мануел Рико
Рего. Тези автори са носители на едни
от най-високите литературни отличия на
Европа - “Гонкур”, “Маларме”, “Фемина”,
“Рьонодо”, “Хуан Рамон Хименес” и др.

Давид Фоенкинос
се среща с
(по)читатели
в Пловдив

Определяният като “мо-
дерен демон” на световна-
та съвременна фотография
Ървин Олаф идва у нас по
покана на фондация “Фото-
фабрика”. Той ще бъде спе-
циален гост и на церемо-
нията по награждаване на
победителите в журналис-
тическия конкурс за техно-
логии, иновации и наука
Mtel Media Masters, която
ще се състои на 18 октом-
ври в София.

Олаф е холандски мул-
тидисциплинарен артист,
един от най-известните и
разпознаваеми фотографи
на съвременното визуално
изкуство. Завършил е жур-
налистика в Утрехт. Първа-
та си фотографска награда
печели през 1988 г., когато

С концерт, организиран от Дружеството за българо-корейско
приятелство, бе чествана 68-годишнината от основаването на
Корейската народно-демократична република. Събитието се
състоя в посолството на страната у нас. Тържеството бе открито
със слово на Негово превъзходителство извънредния и пълно-
мощен посланик на КНДР г-н Ча Гон Ил.
В концерта взе участие българският хор “Планинарска песен” и
младата фолклорна певица Мария Събчева. Свое стихотворение
прочете и поетът Петко Коцев. Под бурните аплодисменти на
публиката малки корейчета - деца на служители в посолството,
изпяха традиционни корейски песни и няколко български, сред
които “Пътнико свиден” и “Моя страна”.
Националният празник на КНДР е на 9 септември. Страната е
основана на тази дата през 1948-а, три години след като Корей-
ският полуостров е освободен от японска окупация.

С концерт отбелязаха
68-годишнината
от създаването на КНДР

Изложбата “Четири серии” на Ървин Олаф може да се
види до 19 октомври в Националната галерия в София

Ървин Олаф пристига по покана на „Фотофабрика”
дебютира на международ-
ната арт сцена. Името му
се свързва с рекламни кам-
пании за Levi‘s, Microsoft и
Nokia. Работил е за Vogue и
The New York Times.

През 2016 г. творби на
Ървин Олаф са показвани в
две големи изложби в Ис-
пания и в Русия. Атрактив-
ната експозиция “Четири се-
рии” на артиста се откри и в
Националната галерия в
София. Изложбата е част от
програмата на фестивала
“Фотофабрика”. Включва че-
тири от най-емоционалните
серии на световноизвестния
фотограф - “Мъка”, “Черни”,
“Здрач”, “Изгрев” (Grief,
Blacks, Dusk, Dawn), които
ще могат да бъдат видени
у нас до 19 октомври.

Снимка ПОСОЛСТВОТО НА КНДР В БЪЛГАРИЯ
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - 230;
Аида Паникян - 218; Десислава Велева;
Мария Нинова - 230; Милена Николова
- 233; Павлета Давидова - 215; Юлия
Кулинска - 224

ИКОНОМИКА: Мая Калпачка-Йованов-
ска - завеждащ отдел - 246; Ася Гар-
дели - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ
отдел - 219; Алберт Аврамов - 220,
Кристиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
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понеделник ще бъде слънчево или с
незначителна облачност. Повече обла-
ци ще има в югозападните райони, но
само на отделни места там е възможно

да превали съвсем слабо. Дневните температу-
ри  ще бъдат от 26 до 31, 32 градуса, а мини-
малните - все още високи, от 11 до 16 градуса,
по Черноморието до около 18.
Ще духа слаб източен вятър.

Във вторник ще има променлива облачност. НеВъв вторник ще има променлива облачност. НеВъв вторник ще има променлива облачност. НеВъв вторник ще има променлива облачност. НеВъв вторник ще има променлива облачност. Не
са изключени съвсем слаби превалявнаия наса изключени съвсем слаби превалявнаия наса изключени съвсем слаби превалявнаия наса изключени съвсем слаби превалявнаия наса изключени съвсем слаби превалявнаия на
отделни места в западните  и югоизточниотделни места в западните  и югоизточниотделни места в западните  и югоизточниотделни места в западните  и югоизточниотделни места в западните  и югоизточни
райони.райони.райони.райони.райони.     Дневните температури ще са от 25 доДневните температури ще са от 25 доДневните температури ще са от 25 доДневните температури ще са от 25 доДневните температури ще са от 25 до
29 градуса, а минималните ще останат от около29 градуса, а минималните ще останат от около29 градуса, а минималните ще останат от около29 градуса, а минималните ще останат от около29 градуса, а минималните ще останат от около
12 до 16.12 до 16.12 до 16.12 до 16.12 до 16.     В сряда ще остане топло, с темпе-В сряда ще остане топло, с темпе-В сряда ще остане топло, с темпе-В сряда ще остане топло, с темпе-В сряда ще остане топло, с темпе-
ратури от 26 до 31 градуса. Слънчево или сратури от 26 до 31 градуса. Слънчево или сратури от 26 до 31 градуса. Слънчево или сратури от 26 до 31 градуса. Слънчево или сратури от 26 до 31 градуса. Слънчево или с
незначителна облачност и почти без валежи.незначителна облачност и почти без валежи.незначителна облачност и почти без валежи.незначителна облачност и почти без валежи.незначителна облачност и почти без валежи.
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“≈À≈÷
ƒÌÂÒ Ò ÛÒÔÂı ˘Â
ÒË ÓÒË„ÛËÚÂ ‰Ó·-
Ë ÔÂ‰ÔÓÒÚ‡‚ÍË
Á‡ ÛÒÔÂ¯Ì‡ Ò‰ÂÎ-

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ Ú˙ÒÂÌËˇÚ‡
‚Ë ˘Â ÓÚÍËˇÚ ÚËˇ
ÓÚ„Ó‚ÓË, ÍÓËÚÓ
ÏËÒÎËÚÂ Á‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ Ì‡ ‡·ÓÚÌÓ-
ÚÓ ÒË ÏˇÒÚÓ ˘Â
ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ ÛÏÂÌËˇ
Ë ‰Ó·˙ Ó„‡ÌËÁ‡-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ÌÂ ÒÂ ÒÚÂ-
ÏÂÚÂ Í˙Ï Ó‰Ó·Â-
ÌËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË,
Á‡˘ÓÚÓ ÚÓ‚‡ Ì‡Ë-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÂÌˇÚ ˘Â Â ÏÌÓ„Ó
ÔËˇÚÂÌ Ë ÎË¯ÂÌ
ÓÚ ‚ÒˇÍ‡Í‚Ó Ì‡-
ÔÂÊÂÌËÂ Ë ÒÚÂÒ.

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÌÂÒ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ
Ì‡ÎÓÊË ‰‡ ÔÓÂÏÂ-
ÚÂ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚËÚÂ
Ë Ì‡ ÍÓÎÂ„ËÚÂ ÒË,

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ıÛ·‡‚‡ ÌÓ-
‚ËÌ‡ ˘Â ‚Ë Ì‡-
Ô‡‚Ë ‡‰ÓÒÚÌË.
«‡ ÌˇÍÓË ÚÓ‚‡ ˘Â

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŸÂ Á‡„˙·ËÚÂ
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ ÒË Ë
˘Â ÛÒÚÂÏËÚÂ
ÔÓ„ÎÂ‰ Í˙Ï ÌÓ‚Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÂ
Ò·Î˙ÒÍ‡ÚÂ Ò Úˇ„Ó-
ÒÚÌË Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ
Ë ÚÛ‰ÌÓ ˘Â Ó·-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡˙‰ÂÚÂ ÔÂ‰Ô‡ÁÎË-
‚Ë Ë ÔÓ ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËÂ Ì‡ Ó·Â˘‡ÌË -̌
Ú‡, ÍÓËÚÓ ‰‡‚‡ÚÂ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒÚËÌ‡ ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ, ‡ Â Ë
Ì‡Ô˙ÎÌÓ ËÁÎË¯ÌÓ.

— Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ÒË Ó·Ò˙‰ÂÚÂ ·˙‰Â-
˘ËÚÂ ÒË ÔÎ‡ÌÓ‚Â.

ÓÁÌ‡˜‡‚‡ ÒÂ˘‡ Ò Î˛·ËÏË
ıÓ‡, ÔËÒÚË„‡˘Ë ÓÚ‰‡ÎÂ˜Â.

ıÓËÁÓÌÚË. ÕÂ ÒÂ Á‡·˙Í‚‡ÈÚÂ
‚ ËÁÎË¯ÌË ËÌÚË„Ë.

Ò ÍÓÂÚÓ Ì‡ËÒÚËÌ‡ ˘Â „Ë Á‡‡‰-
‚‡ÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ Ò
Ì‡È-ÌÂÓÚÎÓÊÌËÚÂ
ÒË Á‡‰‡˜Ë Ë Â‰‚‡
ÒÎÂ‰ ÔËÍÎ˛˜‚‡-

ÌÂÚÓ ËÏ ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÂÏËÌÂÚÂ
Í˙Ï ÚÂÍÛ˘ËÚÂ.

 Œ«»–Œ√
—ÔÓ‰ÂÎÂÚÂ ÔÓ‚Â-
˜Â ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ ÒË
Ò ·ÎËÁÍËÚÂ ‚Ë, ÓÚ
Úˇı ˘Â ÔÓ˜ÂÔËÚÂ

Í‡. «‡˘ËÚÂÚÂ Ë‰ÂËÚÂ ÒË ÔÂ‰
ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ ıÓ‡.

˘Û‚‡ÚÂ Ò ‰Û„ËÚÂ. ÕÓ ˘Â ÔË-
ÍÎ˛˜ËÚÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚÓÚÓ.

‰ÌÂÒ, Á‡ ‰‡ ÌÂ ËÁÔ‡‰ÌÂÚÂ ‚
ÌÂÛ‰Ó·ÌË ÒËÚÛ‡ˆËË.

ÌÂ‚˙ÁÏÓÊÌË. œÂÌÂÒÂÚÂ ÂÏÓ-
ˆËˇÚ‡ ÒË Ë ‚Í˙˘Ë.

ÚÓÒÍË ÓÔËÚ, Í‡Í‚ËÚÓ ÌÂ Ò‡ ‚Ë
ÎËÔÒ‚‡ÎË.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

05.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒ-
ÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
–ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡
‰ÂÌˇ

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ

05.15 ì“˙ÒË
ÒÂ î /Ô./
- ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë

ÃÂ„Ë Ë ÕÂÎË
06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÕËÌ‰Ê‡

ì - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ
06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 74

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 146,147

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-
‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1387-1389

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî
- ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî

- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.20
01.00 ì¡ÂÁÒ‡ÏÌËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.4, ÂÔ. 3
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-

‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

05.30 ìœÓ‰ÎË Í‡-
ÏÂËÂÍËî
- ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2
ÒÂÁÓÌ /Ô/

06.00 “ÂÎÂÍ‡-

Ì‡Î ìƒÓ-

·  Ó

ÛÚÓî06.20 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ NOVA

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ

12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî - ÚÂ-

ÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 VIP Brother 2016 -

Â‡ÎËÚË, Ì‡ ÊË‚Ó
22.00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î

(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
NOVA

01.00 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

02.00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
/Ô/

03.00 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî
- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.00 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19.00 ì»Á·ÓË 2016î

19.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ì”˜ËÚÂÎÍÓ

Î˛·ËÏ‡î

23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

00.05 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

01.05 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

01.20 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.30 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

‰ÌÂÒ Ë ÂÌÂ„Ë ,̌ Ë ‰Ó·Ó Ì‡ÒÚ-
ÓÂÌËÂ.

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
27

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
26

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ·ÎÓÍ
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

»ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10.30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3800 ÂÔËÁÓ‰/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13.00 ÃËÒÚ˙ œËÔ Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ /ÍÓÔÓ‰ÛÍˆËˇ,
2012„./, ÂÊËÒ¸Ó ¿Ì‰-
˛ ¿‰‡ÏÒ, ‚ ÓÎËÚÂ: ’˛
ÀÓË,  Ò‡Ì‰Ê‡ Ã‡ÚÒË,
 ÂË ‘ÓÍÒ Ë ‰.

15.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /113
ÂÔËÁÓ‰/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.55 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÂÔËÁÓ‰/
17.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
17.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.45 ÕÂÙÚÂÌ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡ 3-

ÒÂËÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ Ì‡ ¡Ë¡Ë—Ë /
2015„./, 1 ÂÔËÁÓ‰

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! Ã‡ÎÍË-
ÚÂ ˜Â‚ÂÈ˜ÂÚ‡

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg ¡˙Î„‡ÒÍËÚÂ

ÔÓ·Â‰Ë ÔÂ‰Ë 100 „Ó‰ËÌË
22.00 ÃÛÒÍÂÚ‡ËÚÂ 2 10-ÒÂË-

ÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /¬ÂÎËÍÓ·Ë-
Ú‡ÌËˇ, 2015„.

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 4 Ú‚ ÙËÎÏ

/10 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
00.40 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

/Ô/
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Й
Йордан Лечков вече отписа квали-

фикациите за Мондиала в Русия 2018
г. Вицепрезидентът на БФС и отго-
ворник за националните отбори не
смята, че трябва да се заблуждаваме,
че имаме шансове за място на шам-
пионата. България е в група с Фран-
ция, Холандия, Швеция, Беларус и
Люксембург, а миналата седмица
“лъвовете” ни излъгаха футболното
джудже с 4:3 на старта. Още тогава
Лечков призова феновете да не се
изненадват от резултатите, а да се
подготвят за негативни такива. Леген-
дата от САЩ 1994 е на мнение, че
селекционерът Ивайло Петев трябва
да се концентрира в обиграване на

Неймар (вляво) пази топката от Маркос Йоренте
от Алавес при загубата на Барселона с 1:2.
Бразилецът също се появи изрусен като съотборника си
Лионел Меси, който смени визията си още през лятото

ампионът на
Испания Барсело-
на загуби от
гостуващия

Мениджърът на Ман-
честър Юнайтед Жозе
Моуриньо се оправда
със съдиите за загуба-
та от гостуващия Ман-
честър Сити с 1:2 в ма-
ча, който се смята за
най-скъпото дерби на
Англия. Според Специ-
алния главният рефер
Марк Клатънбърг е
ощетил отбора му, като
не е отсъдил две дузпи
- за нарушение на вра-
таря Клаудио Браво
срещу Уейн Рууни и за
игра с ръка на Николас

Лечков отписа
Мондиал 2018
Вицепрезидентът на БФС призова националите
да се концентрират към квалификациите за Евро 2020

младите, които да се класират за
Евро 2020.

“Винаги съм казвал, че когато се
започне някаква квалификация, трябва
да се мисли мач за мач. Говоря от моя
гледна точка и винаги съм оптимист. Но
трябва да бъдем реалисти и да си зада-
дем въпроса имаме ли шанс да се кла-
сираме на това световно? Аз лично за
първи път се съмнявам, че това ще ста-
не. И го казвам с положителен смисъл,
за да няма напрежение върху футболи-
стите. Всички разбираме от футбол, има
7-8 милиона разбирачи в България. Ус-
пехът има много бащи, но когато има
неуспех - той има само една майка”,
каза Лечков пред “Нова”.

“Люксембург, ако трябва да бъдем
обективни, много от играчите им иг-
раят в по-силни отбори, отколкото
тези, в които играят нашите. На мне-
ние съм, че трябва да се концентри-
раме върху по-младите футболисти. Да
се концентрираме за следващата ква-
лификация, да са готови тези млади
момчета за след две години”, каза
още бившият национал.

Той заяви, че с ръководството на
БФС не са се месили на никой трень-
ор и по никакъв начин не са осъщест-
вявали натиск върху Петев, без зна-
чение какви са резултатите му. “Вина-
ги съм бил по-остър и трябва да бъдем
по-критични към самите футболисти,

защото те са движещата сила, когато
говорим за национален отбор. Може
да е голямо клише, но тази национал-
на фланелка е голяма отговорност и
аз съм я носил и знам какво е”,
допълни Лечков.

Йордан Лечков

България беше из-
хвърлена от Европейския
шахматен съюз (ЕШС).
Това се случи по време
на заседание в Баку,
където върви Олимпиада-
та. Родната централа ос-
тава със замразено член-
ство за неопределено
време. Решението за от-
страняването беше под-
крепено от 37 от члено-
вете на ръководството на
европейския шах, а 11
гласуваха “против”.

Основната причина е
отказът на БФШ да пре-
достави изискани доку-
менти и фактури за пре-
води в периода 2011-
2014 г., когато шефът на
федерацията ни Силвио
Данаилов беше начело и
на европейския шах. От-
делно ЕШС твърди, че
проведените в Албена и
Златни пясъци турнири
през 2014 г. не са под не-
говата шапка, въпреки че
БФШ смята обратното. За
организирането им бяха
отпуснати и държавни
средства.

Решението дойде в
деня след 18-месечното
наказание на Данаилов
от етичната комисия на
международната федера-

Снимки БГНЕС

Барселона си прибира Алек-
сандър Везенков, след като Бълга-
рия остана без шансове да се кла-
сира на Евро 2017 по баскетбол.
В мач от IV кръг на квалификаци-
ите българите паднаха от гостува-
щия тим на Украйна с 67:72 т.
(18:16, 11:19, 15:20, 23:17) и оста-
наха само с една победа. В класи-
рането те остават 3-ти с 5 т., а
лидер са именно украинците със
7, пред Словения с 6. В последни-
те ни два мача гостуваме на Сло-
вения и Косово, но те са прото-
колни, защото нямаме шансове за
едно от първите две места.

Именно поради тази причина
“каталунците” си прибират звезда-
та ни. 21-годишният играч е полу-
чил нареждане веднага да се

Барселона си прибира Везенков
включи в подготовката на тима си.
Крилото на Барса бе сред лиде-
рите на националите и записваше
средно по 17,0 точки, 4,3 борби,
3,3 асистенции и 1,8 отнети топки.
Първият официален мач на Барса
е на 22 септември, когато ще пре-
мерят сили с Реал Мадрид в дву-
бой за Суперкупата на Испания.

“Започнахме много добре сре-
щу Украйна, но след това допус-
нахме грешки в нападение, които
им позволиха да вкарват на бърза
атака. Това не ни позволи да на-
правим една по-комфортна разли-
ка и да сме по-уверени до края на
мача. Не мисля, че момчетата са
били уморени, след като ги пазим
преса през по-голямата част от
мача. Проблемите ни дойдоха ос-

новно от това, че бяхме припряни
в нападение. Всички търсят под
вола теле, но искам да ми кажете
как да играем само с един гард,
за да включа Джейсън Уошбърн в
състава. Станимир Маринов започ-
на подготовка на 17 август и ре-
ално трябваше цял мач на терена
да е само Асен Великов. Освен
това не мисля, че в този мач
Уошбърн щеше да ни е полезен,
защото ние изпитвахме трудности
в нападение, а не в защита, къде-
то той щеше да е полезен в бор-
бата“, обяви селекционерът Любо-
мир Минчев. Най-резултатен в
мача бе именно Везенков, който
заби 19 т. Дий Бост добави 12, а
Павлин Иванов и Христо Захари-
ев се отчетоха с по 9 т.

Моуриньо се оправдава със съдии след 1:2 от Сити
Отаменди. “Браво на-
прави нарушение за
дузпа и червен картон.
Ако някой мой играч,
Рууни или Маруан Фе-
лаини, направи това в
центъра на терена, това
е фаул и червен кар-
тон. В наказателното
поле е по-трудно и той
не поиска да го отсъди.
Някои биха казали, че
няма дузпа при ситуа-
цията с Отаменди,
защото това е задната
страна на ръката му.
Той обаче знаеше как-

во прави, защото гле-
даше топката. Не сме
щастливи и с предста-
вянето ни през първото
полувреме”, анализира
Моуриньо. На “Олд
Трафорд” головете
вкараха Кевин де
Бройне (15) и Келеши
Иеанашо (36), а за
“червените дяволи” се
разписа Златан Ибрахи-
мович (42). Това бе и
първи успех на Хосеп
Гуардиола над големия
му съперник във
Висшата лига. От 17

срещи между двамата
португалецът има едва
три победи. “Дойдохме
на един от най-добрите
стадиони в света и
спечелихме. Тези
момчета имат сърца -
през първото полувре-
ме спечелихме много
единоборства срещу
отбор, който е физичес-
ки по-силен. До послед-
ния си ден в Англия
ще се опитам да играя
колкото е възможно
повече с топката”,
закани се Гуардиола.

Изхвърлиха България
от Европейския
шахматен съюз

Новак наказа Меси и
компания на „Камп Ноу”

първите двама да влизат
на пожар, както и Андрес
Иниеста, но и това не
помогна. Така Барса се
свлече до 4-то място с 6
т., а лидер е Реал Мадрид
с 9.
29-годишният Меси пък се
изкачи до 5-о място по
брой мачове за “каталунци-
те”. Той вече е с 536, като
изпревари вратаря Виктор
Валдес (535). Пред Лео
останаха само Мигел
Бианкети (549), Карлес
Пуйол (593), Иниеста (594)
и Шави Ернандес (767).

ШШШШШ
Алавес с 1:2 в мач от III
кръг. Пред 74 237 зрители
на “Камп Ноу” точни за
новака бяха Дейверсон
(39) и Ибай Гомес (64), а
за домакините успя да се
разпише само Жереми
Матийо (46). Луис Енрике
бе оставил на пейката
суперзвездите си Лионел
Меси и Луис Суарес, а на
терена титуляр започна
само Неймар. Наложи се

ция (ФИДЕ). Той има за-
брана да посещава вся-
какви събития, свързани с
ФИДЕ, като може единст-
вено да изпълнява зада-
чите си като президент на
БФШ в България.

Данаилов прие отстра-
няването на България от
ЕШС като “лична венде-
та” срещу него от страна
на Георгиос Макропулос,
който е дясната ръка на
дългогодишния президент
на ФИДЕ Кирсан Илюм-
жинов.

Данаилов е обвиняван
от ЕШС, че като прези-
дент на европейския шах
е създал фирма с името
Европейски шахматен
съюз ООД (ECU Delaware
LLC) в американския щат
Делауеър и са превежда-
ни средства в офшорна
сметка. Според него оба-
че това са обвинения, за
да се отстрани, защото е
неудобен за ФИДЕ.

Данаилов обяви, че ще
се отнесе към Арбитраж-
ния съд в Лозана, защото
“всичко останало е губе-
не на време”. До оконча-
телното решение всички
български шахматисти ще
могат безпроблемно да се
състезават.
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гледайте

резултати

 À¿—»–¿Õ≈

¬ÂÂˇ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 3:0
1:0 …Ó‰‡ÌÓ‚ (32) 3:0 ¿Ì-
‰ÓÌÓ‚ (40-‰ Ë 67); ◊ÂÌÓ
ÏÓÂ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 1:3 1:0
œ‡ÎÓÏËÌÓ (39-‡‚Ú.) 1:1
¬‡Ì‰ÂÒÓÌ (58) 1:3 Ã‡ÒÂ-
ÎËÌ¸Ó (75 Ë 85); —Î‡‚Ëˇ -
ÀÓÍÓ œ‰ 5:2 0:1  ËÍË (22) 0:2  ‡Ï·ÛÓ‚ (34-‰)
1:2 ’ËÒÚÓ‚ (64) 2:2 —Â‰ÂÓ‚ (75) 4:2 ƒËÏËÚÓ‚
(78-‰ Ë 82) 5:2 …ÓÏÓ‚ (90); ÕÂÙÚÓıËÏËÍ - ÀÂ‚-
ÒÍË 1:2 0:1 œÓı‡ÁÍ‡ (24-‰) 1:1 ¬˙Î˜‡ÌÓ‚ (53) 1:2
œÓı‡ÁÍ‡ (90+2-‰); ÒÌÓ˘Ë: œËËÌ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ Ë
ƒÛÌ‡‚ - ÷— ¿-—Ù; ‰ÌÂÒ, 20.00: ÀÓÍÓ √Œ - ¡ÂÓÂ
(ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ)

œ⁄–¬¿ À»√¿, VI  –⁄√

 1. ЛЕВСКИ 6 4 2 0 13:3 14
 2. ДУНАВ 5 4 1 0 8:1 13
 3. ЦСКА-СФ 5 3 1 1 10:3 10
 4. ЛУДОГОРЕЦ 5 3 1 1 11:5 10
 5.ЧЕРНО МОРЕ 6 3 1 2 9:9 10
 6. ВЕРЕЯ 6 3 1 2 5:5 10
 7. БЕРОЕ 4 3 0 1 4:2  9
 8. БОТЕВ ПД 5 2 1 2 7:9  7
 9. ЛОКО ПД 6 1 3 2 10:12  6
10. СЛАВИЯ 6 2 0 4 10:14  6
11. ПИРИН 5 1 1 3 4:7  4
12. НЕФТОХИМИК 5 1 1 4 5:11  4
13. ЛОКО ГО 5 0 2 3 3:8  2
14. МОНТАНА 6 0 1 5 1:11  1

¬“Œ–¿ À»√¿, V  –⁄√
÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 1:0; ÕÂÒÂ·˙ -

—ÓÁÓÔÓÎ 0:0; ¡‡ÌÒÍÓ - ¬ËÚÓ¯‡ ¡ 1:3; Œ·ÓË˘Â
- ¡ÓÚÂ‚ √˙Î 3:2; —Ô‡Ú‡Í œÎ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 1:1;
ÒÌÓ˘Ë: œÓÏÓËÂ - ÀÓÍÓ —Ù; ‰ÌÂÒ, 17.00: ÀÂ‚-
ÒÍË  ‡ - ÷— ¿-—Ù-2; —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù - ≈Ú˙
(ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2)

 À¿—»–¿Õ≈
 1. СЕПТЕМВРИ СФ 4 4 0 0 11:3 12
 2. БОТЕВ ВР 5 3 1 1 10:5 10
 3. ЕТЪР 4 3 1 0 7:2 10
 4. БОТЕВ ГЪЛ 5 2 2 1 6:4  8
 5. ВИТОША Б 5 2 2 1 4:2  8
 6. НЕСЕБЪР 5 2 2 1 3:1  8
 7. ЦАРСКО СЕЛО 5 2 2 1 6:5  8
 8. ЦСКА-СФ-2 4 2 1 1 6:4  7
 9. СОЗОПОЛ 5 1 3 1 4:4  6
10. ОБОРИЩЕ 5 1 2 2 8:9  5
11. СПАРТАК ПЛ 5 1 2 2 5:10  5
12. ЛУДОГОРЕЦ-2 5 1 1 3 5:6  4
13. ЛОКО СФ 4 1 1 2 7:9  4
14. ПОМОРИЕ 4 0 2 2 3:8  2
15. БАНСКО 5 0 2 3 3:10  2
16. ЛЕВСКИ КАР 4 0 0 4 4:10  0

VII Í˙„, 16.09 (ÔÂÚ˙Í), 19.00: ÃÓÌÚ‡Ì‡ -
ÕÂÙÚÓıËÏËÍ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); ÀÓÍÓ œ‰ - ¬Â-
Âˇ 21.15 (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); Ò˙·ÓÚ‡, 17.00:
¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ÀÓÍÓ √Œ (ƒËÂÏ‡); 19.00: ÀÂ‚ÒÍË -
œËËÌ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ); 21.15: ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ -
—Î‡‚Ëˇ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ); ÌÂ‰ÂÎˇ, 19.00: ÷— ¿-
—Ù - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); 21.15 ¡ÂÓÂ
- ƒÛÌ‡‚ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2)

VI Í˙„, 15.09 (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), 18.00: ÀÛ‰Ó„Ó-
Âˆ-2 - ÀÓÍÓ —Ù; ÔÂÚ˙Í, 17.00: ÷— ¿-—Ù-2 -
Œ·ÓË˘Â; Ò˙·ÓÚ‡, 17.00: ≈Ú˙ - œÓÏÓËÂ;
¡ÓÚÂ‚ ¬ - —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù; ¡ÓÚÂ‚ √˙Î - —Ô‡-
Ú‡Í œÎ; ¬ËÚÓ¯‡ ¡ - ÀÂ‚ÒÍË  ‡; ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ
- ÕÂÒÂ·˙; 18.00: —ÓÁÓÔÓÎ - ¡‡ÌÒÍÓ

накратко

ФУТБОЛ

ПО ДИЕМА СПОРТ
20.00 Локо ГО - Берое
ПО ДИЕМА СПОРТ 2

17.00 Септември Сф -
Етър

22.00 Съндърланд - Евертън
ПО ЕВРОСПОРТ 2

21.00 Нюрнберг - Мюнхен 1860

Вратарят на Нефтохимик Янко Георгиев е хванал ъгъла, но все пак Роман Прохазка
вкарва втората си дузпа на “Лазур”, за да даде победата на Левски над новака с 2:1

Снимки СПОРТАЛ

В стотния си
мач за „сините”
Роман Прохазка
вкара две дузпи,
„шейховете”
негодуват от
съдията
Калин Людмилов

Л
Левски оглави класира-

нето в Първа лига, след
като победи домакина Неф-
тохимик с 2:1 в мач от VI
кръг. Тимът на Люпко Пет-
рович събра 14 т. и изпре-
вари досегашния лидер Ду-
нав Рс, който снощи по-
срещна ЦСКА-Сф в Разград.

Пред 5000 души побе-
дата за столичани дойде и
късметлийски, след като и
двата гола паднаха от дуз-
пи. Вкара ги словакът Ро-
ман Прохазка (24 и 90+2) в
стотния си мач за “сините”.
При първата ситуация ре-
ферът посочи бялата точка
за нарушение на Марко
Ранджелович срещу Геор-
ги Костадинов. Защитникът
на бургазлии игра и с топ-
ката, и фаулира национа-
ла, но реферът прецени, че
виновен е сърбинът. При
втората ситуация Костадин
Велков се протегна с ръка,
за да не позволи на Фран-
цис Нар да шутира от ня-
колко метра. Точен за до-
макините бе Иван Вълча-
нов (53), който се разписа

Левски излезе
начело
Левски излезе
начело
Левски излезе
начело
Левски излезе
начело
Левски излезе
начело
Левски излезе
начело

с далечен удар и рикошет.
Победата бе 12-та поред

на столичани срещу Нефто-
химик, докато срещата бе
под №400 за бургазлии в
елита. Първата отново бе
срещу “сините” през август
1994 г. - 3:1 за Левски.

На “Лазур” дебют напра-
ви новото попълнение Или-
ан Мицански. 30-годишният
футболист обаче не създаде
нищо опасно. Нападателят
не е и във форма, след като
не бе играл от есента. За
последно той се е разписал
на 4 април миналата година
за 2:2 на Карлсруе срещу
Аален. За Нефтохимик пък
първи мач изигра юношата
на “сините” Мариан Огнянов.

“Шейховете” веднага
скочиха на съдията Людми-
лов, който е бивш служител
на гранична полиция и в
същото време юноша на
ЦСКА. Бургазлии претенди-
рат за дузпа за нарушение
на Александър Александров
срещу Живко Петков (2). Те
смятат, че при първия гол е
имало засада на Костади-
нов. В същата ситуация от
“нафтата” твърдят, че “Ранд-
желович първо избива топ-
ката, след което Костадинов
пада на земята”. Очаква се
решение на съдийската ко-
мисия дали да накаже ре-
фера или да го подкрепи.

“Не е честно спрямо нас,
спрямо нашите футболисти,

да се свири така. Винаги
ощетени ще бъдат такива
като нас. Не издържахме
физически в края. След мно-
гото тичане не успяхме да
реагираме в определени си-
туации”, сподели треньорът
Димчо Ненов.

“Честитя на играчите на
Нефтохимик, които се боре-
ха докрай и дадоха всичко
от себе си. Ако и моите иг-
рачи бяха играли така,
щяха да бият с 5:0. Трябва-
ше да играем повече, да
тичаме повече, да се бо-
рим. Досега сме играли
като отбор, това ни е наша
характеристика и трябва
така да продължим”, обяви
Люпко Петрович.

о 3 години затвор може да
получи фенът на Нефтохи-
мик Манол Петров, който
нарита местната журнали-
стка Стиляна Божидарова.

ДДДДД

До 3 г. затвор за гамена,
набил журналистка на „Лазур”

то успеят да го спрат, този мъж ме
ритна втори път в корема и паднах на
земята. Имам синини по корема. Пре-
ди няколко месеца бях написала, че
същата тази група от привърженици,
е нападнала футболисти на Нефтохи-
мик и са им удряли шамари. Същите
тези хора дойдоха при мен и почнаха
да ме ругаят и ме питаха кой футбо-
лист се е оплакал, тъй като бях цити-
рала играча, но без да му спомена-
вам името. Наричаха го мишка и с
какви ли не други грозни епитети”,
обяви пред Спортал Божидарова.

“Тя ме ритна пред 20 души. Уцели
ме в лицето със запалената си цига-

ра. Тригодишният ми син ми беше
до мен. Тогава я ритнах пред хората.
Това е истина”, зашити се Петров.
Той е един от тарторите на агитката
на отбора.

“Нека Прокуратурата да се отне-
се с цялата строгост на закона. При-
зоваваме да се даде ясен сигнал за
крайна нетърпимост към въпросното
деяние, което категорично трябва да
бъде разгледано като деяние с по-
висока обществена опасност, тъй
като е посегнато на журналист,
изпълняващ служебните си ангажи-
менти”, съобщиха от Асоциацията на
спортните журналисти.

Случката се разигра на “Лазур” на
тренировката на тима преди мача
с Левски.

“Казах им, че не е правилно да
издигат свастики, тъй като по този
начин клубът понася сериозни санк-
ции. Тогава един от феновете по-
бесня и ме ритна в корема. Хората
от ръководството на клуба, които
бяха на стадиона видяха какво се
случва, и веднага реагираха. Дока-

Генков подписа
с Локо ГО

Нападателят Цветан Генков
официално е футболист на Локо
ГО. От клуба съобщиха, че той е
подписал договор до края на сезона
с опция за удължаване. Бившият
нападател на Локо Сф, Левски, Ди-
намо Москва, Висла Краков ще бъде
представен в сряда. Очаква се той
да дебютира в събота срещу Бо-
тев в Пловдив. В Горна Оряховица
акостира и бившата звезда и гол-
майстор на Черно море Курьор.

Мартин Камбуров (вдясно) пази топката от слависта
Стефан Велков в мача на “Васил Левски”, в който

ветеранът вкара 177-ия си шампионатен гол

Славия почти уволни треньора на Локо Пд Илиан Илиев
след победа с 5:2 в мач от VI кръг. За това загатна самият
наставник, който призна, че заради такива мачове няма смисъл
да работи на “Лаута”. На Националния стадион “смърфовете”
поведоха с 2:0 до 34-ата мин., но през втората част “белите”
вкараха и петте си попадения за по-малко от половин час.

“Ако ме питате, не съм сигурен, че има смисъл да се зани-
мавам повече, тъй като разочарованието е голямо. При 2:0
трябваше да играем по-спокойно, а не по този начин. Не знам
какво се случи и нямам обяснение. Ние сами си го направихме.
Като стана 1:2, психологически превъзходството беше на стра-
ната на Славия. Помислихме си, че почти сме си свършили
работата и видяхме какво става. Всички сме разочаровани.
Трудно е да се преодолее такъв момент, тъй като прекалено
много нерви се хабят за една игра”, призна Илиев. За столича-
ни това беше втора поредна победа, след като предния мач те
обърнаха и Монтана (2:1), а в първите четири кръга записваха
неизменно загуби. Дебют направи Валери Домовчийски, който
изпусна дузпа в 61-ата мин. при 0:2.

“Пак направихме обрат, проявяваме характер. Винаги съм
очаквал отборът ни да дава резултати. Георги Йомов и Ивайло
Димитров се включиха великолепно. Напрегнато ми беше след
пропуска от дузпа, давах кураж на себе си. Но тези два мача,
които преди това загубихме, сега показахме, че и при негати-
вен развой, можем да обърнем резултата. Но това не трябва да
е практика“, призна руският треньор на Славия Тарханов.

СЛАВИЯ ПОЧТИ УВОЛНИ ИЛИЕВ ОТ ЛОКО ПД СЛЕД 5:2
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Аоияма тръгна
с победа в Токио

Даниел Иванов-Аоияма стар-
тира с победа участието си в
есенния супертурнир “Аки ба-
шьо” в Токио. 192-килограмови-
ят борец от Елхово, известен с
прозвището “Синята планина”,
изтика съперника си Чийоотори
от глинения кръг с техниката
“окуридаши”. Във втори кръг
днес противник на Иванов ще
бъде Чийонокуни, който през
юли загуби от българина, но
води с 5:1 в преките двубои. В
“Аки башьо” не участва велики-
ят шампион и най-титулуван
състезател Хакухо, който стра-
да от болки в лявото коляно.
Изненада още в първия кръг
поднесе Точиодзан, като
тръшна “Йокодзуна” Какурю.
Другият монголец с най-висо-
кия ранг в сумото Харумафуджи
спечели стартовата си схват-
ка с бразилеца Кайсей.

Българин е либеро №1
на европейското по
волейбол за младежи

Станислав Драмов получи
приза за най-добро либеро на
провелото се в Пловдив и Варна
европейско първенство по во-
лейбол. Драмов е продукт на
школата на Виктория Волей Пд
и бе с основна заслуга за доб-
рите изяви на своя тим. Игра-
чите на Владимир Николов ре-
дуваха силни със слаби мачове,
но оставиха добри впечатления
и в крайна сметка завършиха на
осмо място в крайното класира-
не. Шампион стана Полша, коя-
то във финала се наложи над
голямата изненада Украйна с
3:1 гейма (27, 21, -21, 12). Русия
пък се поздрави с бронзовите
медали, след като обърна Ита-
лия също с 3:1 (-23, 21, 17, 18).
За най-полезен състезател на
турнира бе избран украинецът
Плотницкий, който взе награда
и за най-добър нападател. За
най-добър разпределител бе из-
бран италианецът Рикардо
Сбертоли, а диагонал №1 стана
Якуб Зиобровски (Пол).

Кербер триумфира
на US Open

Анджелик Кербер триумфира
на Откритото първенство на
САЩ по тенис. Във вълнуващ
финал тя победи Каролина Плиш-
кова (Чех, №11) с 6:3, 4:6, 6:4. За
германката това е втора титла
за годината от Големия шлем,
след като тя доминира и на “Ау-
стрелиън оупън”. Кербер игра и
на финала на Олимпиадата в Рио.
Тя е втората германка с титла
на US Open след Шефи Граф, ко-
ято е с пет. Днес Кербер ще
оглави официално и световната
ранглиста. Тя ще измести Сере-
на Уилямс, която в САЩ бе спря-
на на 1/2-финал от Плишкова.
Уилямс беше начело през послед-
ните 168 седмици.

Панчо Пасков стана балкански
шампион, след като се представи сил-
но на олимпийските игри в Рио де
Жанейро. Той спечели „българския“
финал на сабя във Варна. Йоана Или-
ева грабна бронз на същото оръжие
при жените. В мача за титлата Пасков
се наложи с 15-10 над своя съотбор-
ник и близък приятел Любослав Бур-
нев. Преди това Панчо беше повече от
категоричен в полуфиналите: 15-5 над
Никола Запороженко (Мол). През ав-
густ Пасков, който е студент по дентал-
на медицина, хвърли бомбата в олим-
пийския турнир по фехтовка, като по-
беди най-силния сабльор в последни-
те години и многократен световен
шампион Якименко (Рус).

“Смятам този резултат за много,
много голям успех. Досега не е имало
двама български финалисти един сре-
щу друг на такъв форум“, заяви нацио-
налният треньор Ивайло Воденов. Той
е и личен треньор на Пасков и Бурнев,
както и на Йоана Илиева, във Фехто-
вална академия „Васил Етрополски“.

Валентино Роси (Ит, Ямаха) пие шампанско от състезателната си
обувка, след като се нареди втори за Гран при на Сан Марино в Мото

GP. На пистата “Мизано” пръв е Дани Педроса (Исп, Хонда), а трети
остана световният шампион Хорхе Лоренсо (Исп, Ямаха)

Панчо Пасков
стана балкански
шампион

Рекорд за Даниела
Тодорова в Рио
Българката пета в хвърлянето на копие, Ружди Ружди
шести на диск, спряха Коджабашев на 1/4-финал

Даниела Тодорова запи-
са личен и национален ре-
корд на Параолимпиадата в
Рио де Жанейро. Българката
се класира пета в хвърляне-
то на копие (f56). Тя прати
уреда на 19,54 метра при
петия си опит, като това е
нейно най-добро лично по-
стижение и национален ре-
корд в тази дисциплина.
Шампионка стана латвийка-
та Диана Дадзите с нов све-
товен рекорд от 23,26 м. То-
дорова остана на 68 см от
бронзовото отличие, което

взе Надя Медмедж (Алж).
При мъжете в хвърлянето

на диск в група F54/55/56
Ружди Ружди завърши 6-и.
Българският атлет даде ре-
зултат от 38,04 метра, който
постигна при второто си из-
лизане. Това беше и единст-
вения опит, в който Ружди
премина границата на 38-те
метра. Шампион стана пред-
ставителят на домакините
Батища дош Сантош с 45,33
м, пред Алиреза Галех Насе-
ри (Иран) с 44,04, Леонардо
Диас (Куба) с 43,58 и др.

Милена Тодорова
завърши на 13-о място в
стрелбата на 10 метра пуш-
ка от положение прав в дис-
циплината R4. Тодорова, ко-
ято е първата българската
представителка в стрелбата
на Параолимпийски игри,
завърши с резултат 627,2
точки. Утре тя ще участва и в
дисциплината R5 от положе-
ние легнал.

В тениса на маса Дени-
слав Коджабашев бе спрян
на 1/4-финал от австриеца
Кристиан Гардош с 2:3 гейма

(11:5, 8:11, 2:11, 11:7, 12:14).
Срещата продължи 36 мин.,
а варненецът буквално бе на
две точки от топ 4 и борба за
медалите. Той изпусна два
мачбола в края, а Гардош
затвори мача при четвъртата
си възможност. Коджабашев
стигна тази фаза безупреч-
но, след като излезе първи
от групата си. Във втория си
мач от нея възпитаникът на
Деян Георгиев разби за 12
мин. Абделрахман Абделуа-
хаба (Египет) с 3:0 (11:4, 11:1,
11:5).

Втората поставена Виктория Томова
отстъпи на петата в схемата Виктория
Каменска (Рус) с 4:6, 7:6 (5), 0:6 на
финала на най-силния турнир за годи-
ната у нас “Алианц Къп” в София ($25
000). В първата част българката игра
добре, но рускинята показа по-здрави
нерви. Във втория сет Томова проби в
маратонски гейм за 4:2, като завърши с
форхенд уинър на линията. Финалист-
ката от миналата година Каменска на-
прави рибрейк и после проби още
веднъж, за да сервира за титлата. Но
21-годишната Томова не трепна, игра
агресивно и точно и изравни за 5:5.
После се стигна до тайбрек. В него
българката стигна до сетбол при 6:5
точки и го реализира след топка в аут
от бекхенда на съперничката. В заклю-
чителната част Томова рухна и не можа
да спечели дори гейм. Победителката
заслужи 50 т. и $3919, а за Томова
останаха 30 т. и $2091.

“Доволна съм от турнира, но в тре-
тия сет на финала не можах да запазя
пределна концентрация. Имах пробле-
ми с дясната ръка, за което извиках и
физиотерапевт на корта през втората
част”, заяви Томова.

Американецът Джоузеф Грей и австрийката Андреа Майер спечелиха
световните титли при мъжете и жените от 32-рия шампионат на

планетата по планинско бягане в Сапарева баня. Най-напред от
българите е Шабан Мустафа, който финишира 24-и. В отборното при

мъжете първи са САЩ, а България е на 13-о място

Томова изпусна
титлата
в София

Снимка БГНЕС
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